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A kulisszák mögé 
láttak a diákok 

Különös program élvezői voltak az 
ötödikes diákok a közelmúltban. Bu-
dapestre kaptak meghívást, a Nemzeti 
Színházba, ahol a János Vitéz megte-
kintése mellett körbevezették a tár-
saságot a hatalmas és impozáns épü-
letegyüttesben. A kulisszák mögött 
megtudták, hogyan zajlik a díszletek 
cseréje, miként működik a hang- és 
fénytechnika. Hogyan néz ki a zeneka-
ri árok, sőt még a díszpáholyba is be-
kukkanthattak. A buszos tanulmányi 
kirándulás másik tartalmas programja 

a Tropicarium megtekintése volt, ahol 
iskolánk biológia tanára köré gyűltek 
a kíváncsiskodóbb gyerkőcök, hogy 
minél több tudást halljanak a meg-
szemlélt állatvilágról. A több mint 
hatvanfős társaságnak remek alkalom 
volt ez a túra közösségépítésre is. Mint 
azt a kísérő tanároktól megtudtuk, a 
diákok jelesre vizsgáztak segítőkész-
ségből, miután mozgásában korláto-
zott évfolyamtársukat példamutatóan 
támogatták a kirándulás során.

NMeli

Egy szippantás méreg
LAKOSSÁGI FELELŐSSÉG IS A HULLADÉKÉGETÉS FELSZÁMOLÁSA 

A hulladékégetés olyan, mintha fo-
lyamatosan adnánk egy kis mérget 
a családunknak, gyermekeinknek 
és a környezetünkben élőknek. Ám 
vannak, akiket ez cseppet sem érde-
kel, noha saját maga sem ússza meg a 
szemét égetésének súlyos, visszavon-
hatatlan következményeit. A fűtési 
szezon kellős közepén tartunk, és jól 
behatárolható, hogy a városban hol 
fűtenek egészségre káros anyagokkal. 
A januári képviselő-testületi ülésen 
hosszan foglalkoztak a témával a 
városatyák, és akárcsak az illegális 
szemétlerakás esetében, úgy ebben a 
kérdésben sem tanúsít tovább türelmet 
az önkormányzat. Mindenekelőtt tel-
jes körű lakossági tájékoztatással hívja 
fel a figyelmet a hulladék égetésének 
tilalmára, szankcióira. Minden ház-
tartásba eljuttatják azt a szórólapot, 
amely részletesen tartalmazza, hogy 
mivel nem szabad fűteni, és azt is, 
hogy 300 ezer forint pénzbírságot 
szabnak ki arra, aki bizonyítottan 
megszegi a jogszabályt. Ugyanis 
tévedés azt gondolni, hogy csak a 

műanyag lehet káros az egészségre. 
A kezelt, lakkozott, festékes fa bútorla-
pok, a színes, lakkozott papírhulladék, 
ruhák, pelenkák, flakonok, autógumi, 
fáradt olaj, üzemanyag mind olyan 
káros égésterméket bocsát a levegő-
be, ami súlyos egészségkárosodást 
okoz, és a környezetünknek is sokat 
árt. Temerini Ferenc polgármester 
határozottan kéri a lakosságot, hogy 
aki szomszédságában, ismeretségi 
körében tapasztal nem megfelelő 
anyaggal történő fűtést, tegyen közér-
dekű bejelentést az önkormányzatnál. 
Ez nem feljelentés, nem bosszú, de 
ugyanolyan állampolgári kötelesség a 
megelőzés, a jelenség visszaszorítása. 
Az önkormányzat intézkedik, azt is 
megvizsgálva, hogy az illető szociális 
rászorultságból kényszerül-e hulladék 
égetésére. Ebben az esetben az önkor-
mányzat tűzifával segít a szükségálla-
poton. Ugyanakkor azt is többen meg-
fogalmazták, hogy fel kell számolni a 
szeméttel történő fűtést. Zsikla Győző 
a betegségeket sorolta, mint allergia, 
asztma sőt rákos megbetegedéseket is 

okozhatnak a káros gázok. Weppert 
Sándor, aki a „mozgalom” egyik 
élharcosa lett, több műanyagipari 
vállalkozót is megkeresett, akik arról 
biztosították, hogy számukra adott 
az újrahasznosítás lehetősége, tehát 
nem áll érdekükben megszabadulni a 
műanyagtól, és főként nem fűtési cél-
ra. Nem lehet tehát elégszer beszélni 
erről, és mindaddig fáradhatatlanul 
mondani kell, amíg nem lesz egysé-
ges lakossági felelősségvállalás. Nem 
maradhatunk közömbösek, nem 
gondolhatjuk azt, hogy minket nem 
érint. Még a szomszédos településeket 
is érinti, hiszen a széllel messzebbre is 
eljutnak a halált okozható mérgek. Acélszerkezetes sátrat épít a Soltvad-

kerti TE a műfüves pálya fölé. Az 
ehhez szükséges anyagi hátteret első-
sorban a vállalkozások által befizet-
hető nyereségadóból (TAO) teremtik 
elő. A mintegy 8 millió forintos önerő 
felére kért támogatást az egyesület az 
önkormányzattól, mivel a másik felét 
a Variens Kft. és a Schiszler Borászat 
közösen vállalták. Már korábban is 
nagy terv volt ez a sátor, de akkor az 
önkormányzat a kerítés cseréjét tar-
totta fontosabbnak, amit a sportolók 
is elfogadtak. A terv azonban nem 
évült el. Zsikla Tamás, a pénzügyi 
bizottság elnöke elmondta, hogy egy 
megnyert pályázatról van szó, amit 
nem lehet figyelmen kívül hagyni. 
A szakbizottsági ülésen Dobszai 
Zoltán, a Soltvadkerti TE elnöke és 
Schmidt Zsolt, a labdarúgó szakosz-
tály elnöke is jelen voltak, és érveltek 
a sátor fontossága mellett. Nem csak 
a sportcsarnokot tehermentesíti majd 
a zárt kapszula, de időjárástól füg-
getlenül biztosítja a sportolás, edzés 
lehetőségét. A képviselő-testület meg-
szavazta a támogatást, ugyanakkor azt 
is megfogalmazták, hogy egy közös 
tervet kell kidolgozni a sportegyesület-
tel, ami által a lakosság számára is el-
érhető lesz a sportpálya meghatározott 
nyitvatartási időben. A sportegyesület 
által felhalmozott értékek azonban el-
lenőrzött használatot tesznek lehetővé. 

Acélszerkezetes 
sátort vesznek 

Elkészült a 
kerékpárút

Vadkamerákat szereltek fel az ille-
gális szemétlerakók felszámolására. 
Amennyiben a rendszer beválik, to-
vábbi kamerákra is beruház a város, 
hiszen fontos cél a külterületi szemét-
lerakók felszámolása és az elkövetők 
megbüntetése. Az önkormányzat 
egyébként feljelentést tett ismeretlen 
tettes ellen, így addig nem szállítják 
el a szemetet, hogy a nyomozást ne 
akadályozzák. A START munkaprog-
ramban pályázott a város konténerre, 
így már abból szeretnék megvalósítani 
a felszámolást,  a bírság azonban nem 
marad el. Medgyes Attila képviselő is 
felhívta a lakosság figyelmét, hogy to-
vábbra is jelezzék az illegális lerakókat, 
hogy érdemben tudjanak intézkedni.

A képviselők Fodorné dr. Schiszler 
Terézia aljegyző vezetésével testüle-
tileg vonultak a Vadkerti-tó partjára, 
hogy szemügyre vegyék a beruházá-
sok készültségét és a helyszínen lássák, 
mire lehet számítani az elkövetkező 
hónapokban. Az aljegyző tájékoztatta 
a projekt részleteiről is a jelenlévőket. 
Az új fogadó épület együttes a tervek-
nek megfelelően halad, a szezonra elké-
szül, mint ahogy nagyon sok minden 
már készen várja majd a strandolókat. 
A sétány nyomvonalát is átalakítják, 
hogy növeljék a partszakaszt a napozni 
vágyók számára. A pályázati program-
ban egy homokos plázs is szerepel, de 
növekszik a füvesített felület is a par-
ton. Kárász András alpolgármester 
szervezésében folyamatban van a 

kemping vizesblokkjának építése, és 
új játszótér is készül majd. Egyelőre 
keresik a legoptimálisabb helyét, mert 
azt szeretnék, hogy minél többen hasz-
nálhassák, tehát a strandolók mellett 
kívülről érkező családok is igénybe 
vehessék a játékokat. Ez a szezonra saj-
nos nem készül el, de mindenképpen 
hozzáfognak, és a lehetőségekhez mér-
ten szervezik a beruházást. A tópart 
fejlesztése egy hosszú távú koncepció 
az idegenforgalom fellendítésére. 
Ebben természetesen az üdülőövezet 
teljességgel értendő, így a városból 
vezető utak minősége, a közvilágítás 
biztosítása is hozzátartozik. Galántai 
Norbert képviselő a januári testületi 
ülésen úgy fogalmazott, hogy a tó fej-
lesztésével a 21. századba lépett a város.

Épül, szépül a tópart 

• Az áramszolgáltató által lenyesett 
fagallyak elszállításáról is a szolgálta-
tó gondoskodik, tehát mindenhonnan 
elviszik, türelmet kérnek a lakosságtól. 
• A Vízmű melletti buszmegálló kér-
désében hamarosan intézkedik az 
önkormányzat, egy kisebb méretű 
buszváró épül majd.

Szemét ügy 

Röviden

Befejeződött a kerékpárút bócsai sza-
kaszának elkészítése. Megtörtént a mű-
szaki átadás és már készül a garanciális 
javítási igények listája is, ahogyan azt 
Temerini Ferenc polgármester elmond-
ta. A Bócsai úti jelzőlámpa biztonságos 
beüzemelése érdekében is megteszik a 
szükséges intézkedéseket. A lámpa 
azonban márciusnál hamarabb nem 
lesz éles üzemben. Addigra a hatóságok 
megteszik a szükséges intézkedést.
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Az őstermelő forma valódi hungarikum
AKTUÁLIS KÉRDÉSEKKEL FOGLALKOZTAK A GAZDAESTEN 

Nagy érdeklődés kísérte a soltvadkerti gazdafórum első program-
ját, melynek több szakértő előadója, vendége is volt, így Jakab Ist-
ván, a MAGOSZ elnöke, dr. Cseh Tibor, a MAGOSZ szakmai titká-
ra, Font Sándor országgyűlési képviselő, Filus János szőlész, tanár 
és Frittmann János borász, a Hegyközségek Nemzeti Tanácsának 
(HNT) alelnöke. Haskó László, a program házigazdája, a Soltvad-
kerti Gazdakör elnöke köszöntötte a jelenlévőket. A Gyöngyház 
Művelődési Központ színházterme megtelt helyi és környékbeli gaz-
dákkal, szőlőtermelőkkel, borászokkal, az ágazatban tevékenykedő 
szakmabeliekkel. 

„Akinek baja van az alföldi borral, az 
menjen el a Frittmann Pincészetbe” – 
mondta bevezetőjében Jakab István, 
aki a magyar borok létjogosultsága, 
nemzetközi helytállása mellett érvelt. 
Beszélt az ágazat előtt álló kihívások-
ról, a közös agrárpolitikát befolyásoló 
brexitről (Anglia kilépése az Európai 
Unióból) és a feladatokról, melyek 
között legfontosabb rendbe tenni a 
birtokokat, a birtokviszonyokat, az 
osztatlan közös területeket, továbbá a 
szolgalmi jog tisztázása is várat magára 
és csökkenteni kell az adminisztrációt 
is. Hangsúlyozta a folyamatos techno-
lógiai fejlesztések szükségszerűségét, 
és reményét fejezte ki, hogy a vízjogi 
engedélyek, a vízhasználat területén 
eddig tett lépésekkel megkönnyítették a 
gazdálkodók, az őstermelők munkáját, 
de még ezen a területen is van bőven 
tennivaló. A családi gazdaságokat 
érintő reformtörekvésekhez kapcso-
lódóan leszögezte, hogy az őstermelő 
forma valódi hungarikum, ezért csak 
olyan átalakítási megoldás fogadható el, 
ami ettől jobb és garantált viszonyokat 
teremt.  Mint mondta, egységesen kell 
kiállni a mezőgazdaságért, a minősé-
gért és a piacokért. 

NE AJÁNDÉKOZZUK A FÖLDET

A földöröklés szabályairól dr. Cseh 
Tibor tartott érdekfeszítő előadást. 
Elmondta, hogy jelenleg Magyaror-
szágon 2,4 millió ha osztatlan közös 
terület van, melyek közel fele öröklés-
ből származik. Mint mondta, a magyar 
törvények szerint az öröklés a halál 
pillanatában megtörténik. Mezőgaz-
dasági terület úgy is örökölhető, hogy 
az örökös nem földműves, és ebben az 
esetben akár túl is lépheti az illető a 
300 hektáros felső határt. Azt javasolta, 
hogy az előrelátók még az életükben ad-
ják át adásvétellel a gazdaságukat, és ne 
ajándékozás jogcímén tegyék ezt, mert 
ez esetben hagyatéki eljárásba vonódik. 
Egy 2016-os adatra hivatkozva elmond-

ta, hogy akkor 127 ezer elhalálozással 
szemben 6 ezer végrendelet készült. 
Fontos, és talán sokak által nem tudott 
információ, hogy a saját kézzel írott 
végrendelethez nem kell tanú aláírása. 
Gépelt oldal, oldalak esetén viszont 
minden egyes oldalt tanúkkal is alá 
kell íratni. Végrendelkezés esetén a 300 
hektáros felső határt nem lehet túllépni. 
Az öröklési illeték 18 százalék oldalági 
rokonok esetében, az egyenesági örökö-
sök mentességet élveznek. A termőföld 
után 9 százalék illetéket kell fizetni. 
A szakember leszögezte, hogy a gazda-
ság egyben tartása a cél.  

IDÉN NEM LESZ SEM ZÖLDSZÜ-
RET, SEM LEPÁRLÁS 

Font Sándor a borpiaci helyzetről, 
ok-okozati összefüggésekről, nehézsé-
gekről, törekvésekről, feladatokról, kö-
rülményekről beszélt. Elmondta, hogy 
amíg tíz évvel ezelőtt még 700 ezer hl 
volt a Magyarországra behozott olasz 
bor mennyisége, mára 70 ezer hl-re re-
dukálódott ez a mennyiség a különböző 
kormányzati intézkedések hatására. 
Ennek a tételnek a fele palackos borként 
kerül a multinacionális kereskedelmi 
hálózatba. Kiemelte, hogy a külföldi 
bor behozatalát nem lehet betiltani, 
mivel hazánk az Unióba való belépésé-
vel vállalta a tőke szabad áramlását, az 
ezzel járó feltételeket. A tavalyi évben 
kialakult helyzethez nagyban hozzá-
járult, hogy 2018-ban szőlőtúltermelés 
volt egész Európában, és hazánkban 
az előrejelzések azt mutatták, hogy 

1 millió hl bor van még 2019 év elején 
a pincékben. Bevezették a zöldszüret és 
a lepárlás lehetőségét a helyzet segítésé-
re. Megemlítette, hogy a tapasztalatok 
szerint a zöldszürettel egyes fajták ese-
tében jól jártak a gazdák. A felvásárlási 
árak 30-50 százalékkal csökkentek, így 
45 Ft/kg körüli áron lehetett a szőlőt 
eladni. Fontos tényezőként említette 
meg, hogy sajnos a borfogyasztás is 
csökkent hazánkban, amely most éves 
viszonylatban 23 liter/főre tehető a nagy 
bortermelő országokkal szembeni 40-
45 liter/fővel szemben. A politikus, aki 
egyben termelő gazda is, hangsúlyozta 

a borfogyasztási kultúra jelen-
tőségét, az ezzel kapcsolatos 
azonnali feladatok fontosságát. 
Hangsúlyozta a borpromóció, 
marketing alap nélkülözhe-
tetlenségét, amit az állam 
megdupláz. 
Mint mondta, sajnos elindult 
egy tendencia a szőlőterü-
letek kivágása irányába, 
amelynek komoly környezeti 

hatása is lehet a Duna-Tisza közének 
elsivatagosodásában. A kialakult 
helyzet javítása érdekében kiemelte 
a hatósági feladatokat, a Gazdasági 
Versenyhivatal munkáját, a borászatok 
ellenőrzését, a tisztességtelen piaci ma-
gatartás szigorítását és a szövetkezeti 
rendszer új alapokra helyezését. 

SZÖVETKEZNI KELL 

Frittmann János leszögezte, hogy a 
HNT nem mindenható, és szövetkezet 
nélkül nem lesz jövője az ágazatnak. 
Elemző gondolataiban erre többször 
is visszatért, mint ahogyan a borfo-
gyasztási kultúra erősítésére is. A szak-
ember szerint szükséges lenne komoly 
marketinggel olyan márkákat, borokat 
felépíteni, amelyeket megfizetnek a 
vásárlók, és ez a szőlőárban is megmu-
tatkozna. Szomorú tényként mondta el, 
hogy az ünnepi borfogyasztás listáján 
a bor tavaly a 10. helyen szerepelt. 

A 30 év alatti korosztály csekély mér-
tékben fogyaszt bort, amelyen hatalmas 
munkával, bormarketinggel lehet csak 
változtatni, hiszen, mint mondta, a 
legfontosabb feladatok egyike, hogy ne 
csökkenjen a borfogyasztás. 

A SZŐLŐ NEM CSAK BORT, 
DE KENYERET IS JELENT 

A Hegyközségek Nemzeti Tanácsa 
Kunsági borvidéki szőlészeti küldöttje 
Filus János termelőként, tanárként is 
beszélt az ágazat helyzetéről. A zöld-
szüretet egy lehetőségnek nevezte a 
gazdák számára, amellyel kevesen 
éltek. Problémának nevezte, hogy a le-
párlás lehetősége csak augusztus végén 
jelent meg, így a szüret időszakában 
ennek már nem volt komoly hatása. 
Mindezek mellett szintén kérdéseket 
vet fel szerinte, hogy a lepárlásra került 
boroknál nem volt minőségi előírás. 
Hatalmas gond a termelőknél, hogy 
a felvásárlókkal kötött szerződések 
esetében nem szerepelnek árak, és 
tavaly minden szőlőt 17 mustfokon 
vettek át a papírok tanúsága szerint. 
Az ágazat nem vonzó, amit jól mutat, 
hogy a tavalyi évben a borászként vég-
zett fiatalok száma nem haladta meg 
a 20 főt. Az erdőtörvény sem kedvez a 
szőlőültetvények növekedésének. Meg-
oldást jelenthetne a szőlőléként való fel-
használás, és az almához vagy a tejhez 
hasonlóan ennek a terméknek el kellene 
jutnia az iskolákba, intézményekbe. 
A szövetkezeti forma kialakulását a 
jövő egyik kitörési lehetőségének nevez-
te, hiszen tarthatatlan, hogy 2012-ben 
100-130 Ft/kg, a tavalyi évben pedig 
45-66 Ft/kg volt a szőlő ára. Előrelé-
pést kell tenni a szüreti időszakban a 
mustfokok rendszeres ellenőrzésére is. 
A borpromócióban pedig kiemelten 
kellene kezelni a bor kedvező élettani 
hatásait. Értékes előadását zárva úgy 
összegezte, hogy „nálunk a szőlő nem 
csak a bort, hanem a kenyeret is jelenti!”

Supka Éva/FT

Tapasztalatukat, tudásukat kamatoztatják
SZÁVAY LÁSZLÓ ÉS MÁTYUS ZOLTÁN A GAZDASÁGI BIZOTTSÁGBAN 

A Gazdasági Bizottság elnöki feladataival Zsikla Győző képviselőt 
bízta meg a képviselő-testület. A szakmai munkát két külsős képvi-
selő, Mátyus Zoltán és Szávay László segítik. A megkezdett bemu-
tatkozások sorát folytatva, februárban a gazdasági bizottság külsős 
tagjait ismerhetik meg az olvasók, noha mindketten városunk köz-
ismert polgárai. 

Szávay László Levente (1955) Font 
Klára és Szávay István első gyerme-
keként született Budapesten.  Amint 
fogalmazott, egy politikailag megbíz-
hatatlan (osztályidegen), három gene-
rációs családban nőtt fel az öccsével 
együtt. Az útravaló, amit a szülőktől és 
nagyszülőktől kaptak, ma is meghatá-
rozza az életét. 1973-ban érettségizett, 
majd 1974-ben dolgozni kezdett helyi 
cégeknél mint gépkocsivezető. 1976-
ban megnősült, és még ez évben bevo-
nult katonának. 1980-ban Rohonczi 
doktor ajánlott számára munkát, amit 
11 évig látott el.  Akkor kezdett állat-
tartással foglalkozni, ami a mai napig 
is meghatározó feladata. Házasságából 
két fiú és egy leány született, akik saj-
nos nem Soltvadkerten élnek. Tavaly 
óta nyugdíjas, és két leány unoka 

boldog nagyapja. A munkáján kívül, 
amit nagyon szeret, érdekli a politika 
és a közélet. Így került közelebbi kap-
csolatba Zsikla Győzővel, aki az előző 
ciklusban külsős bizottsági tagnak 
hívta a mezőgazdasági bizottságba, 
mint ahogyan októbertől a gazdasági 
bizottságban is számít munkájára, 
tapasztalatára.  

Mátyus Zoltán (1968) születése óta 
Soltvadkerten él. Iskolai végzettségét 
tekintve vízépítő mérnök, vízellátás-csa-
tornázás szakmérnök, mérnök szakköz-
gazdász. Első munkahelyén egy nyáron 
keresztül vízi mentős volt a Vadkerti-tó-
nál, majd egy évig a Szőlőskert Szakszö-
vetkezetben dolgozott borértékesítőként, 
mint üzletkötő. Ezt követően kezdődtek 
vízműves évei. Először Kiskőrösön 
fürdővezető, vízellátási üzemvezető, 
majd Soltvadkerten az Önkormányzati 
Vízműnél volt műszaki vezető. Részt 
vett a város szennyvízcsatornázásá-
ban, a SOLAR iszapszárító rendszer 
kialakításában, a csapadékvíz-elvezető 
rendszerek tervezésében, megvalósítá-
sában, üzemeltetésében. Már a Kőrösvíz 
Kft. műszaki vezetőjeként indították el 
a térség ivóvízminőség-javítását és a 
Kiskunvíz Kft. ügyvezetőjeként adták 
át a víztisztító műveket. Jelenleg az 53 
településen vízszolgáltató nagyvállalat 
ügyvezető igazgatója. Közéleti szerepe a 
városban régi keletű. Az önkormányzat-
ban külső bizottsági tagként harmadik 
ciklusát kezdte meg októberben, koráb-

ban a környezetvédelmi, valamint a gaz-
dasági és vállalkozási bizottságban tevé-
kenykedett. Negyven éve versenyszerűen 
asztaliteniszezik, sportvezetőként tagja 
az STE elnökségének. Szakosztálytársa-
ival 19 éve rendezik meg a nagyszabású 
szilveszteri asztalitenisz kupát, illetve 
évente több diákolimpiai és utánpótlás 
versenyt is lebonyolít. Nős, két gyermek 
édesapja. Tapasztalatával, szaktudásával 
az önkormányzat városüzemeltetési, 
vízügyi, környezetvédelmi politikájá-
nak kialakításában és működtetésében, 
illetve ezen területeken megvalósuló 
beruházások elősegítésében kíván tevé-
kenyen részt venni. -sé-
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Mentsük meg a Kieffer körtét!

ÉRTÉKMENTŐK

WEPPERT SÁNDOR, FARKAS MIKLÓS: TERMESSZÜNK A JÖVŐNEK!

ÉPÍTŐK

Frittmann Péter lett a Junibor elnöke 
KOMOLYAN VESZIK A KÜLDETÉSÜKET, A KOROSZTÁLYUKAT IS SZERETNÉK MEGSZÓLÍTANI

Amikor egy fiatal borász azzal kezdi a mondandóját, hogy órákig 
tudna mesélni a hivatásával, a borral, az érdekvédelemmel, a jö-
vőépítés feladataival kapcsolatos munkájáról, akkor elégedetten 
nyugtázza az ember, hogy van még esélye az ágazatnak. Annál is 
inkább, mert a gazdafórumon egyértelműen elhangzott, hogy ten-
ni kellene országosan valamit a kulturált borfogyasztás népszerű-
sítéséért. Frittmann Pétert az elmúlt hetekben választották meg a 
Junibor Egyesület elnökének.

Egy fiatal, elkötelezett borászcsapat 
élén, nagy tervekkel felvértezve foly-
tatja a bor imázsának építését. 
– A Junibort, a Fiatal Borászok 
Egyesületét azzal a céllal alakítottuk, 
hogy egy olyan közösséget hozzunk 
létre, amely a jövő borászgeneráci-
ójának szakmai fejlődését biztosítja 
– magyarázza Péter. –A legfontosabb 
számunkra, hogy egymást segítsük 
és ezáltal egyre jobb és a fogyasztók 
által szerethető borokat készítsünk. 
A saját tanulásunk és továbbfejlődé-
sünk mellett nem titkolt célunk, hogy 
a saját generációnkat megszólítsuk a 
kulturált borfogyasztás és borkultúra 
témakörében. Így nagy hangsúlyt 
fordítunk az ifjú borivókkal való kap-
csolat tartós kiépítésére.

 ▶ Mióta vagy tagja az egyesületnek? 
– Mondhatom, hogy az alapítók közé 
tartozom, hiszen az egyesület alaku-
lása óta, azaz tíz éve vagyok tagja a 
Junibornak. Rendkívüli közösségnek 
tartom mai napig, hiszen az eltelt tíz 
év alatt rendkívüli fejlődés áll a tagok 
és az egyesület mögött. 

 ▶ Milyen tisztséget töltöttél be eddig? 
– 2014 óta elnökségi tagként igyekez-
tem segíteni az egyesület munkáját 
először Hernyák Tamás, majd Gál 
Tibor irányítása mellett. 2019-ben 
elindultam az elnökségért, és egyhan-
gú bizalmat kaptam, ami rendkívüli 
felelősség és megtiszteltetés. 

 ▶ Mit tartasz a legfontosabb feladat-
nak? 
– Azt gondolom, jelenleg az egyik leg-
fontosabb ebben a munkában, hogy 
az egyesület egy nagyon aktív, több 
fronton szerepeket vállaló, szakmaisá-

got hirdető és fiataloknak inspirációt 
adó, lendületes közösség legyen, amit 
olyan rendszerben tud működni, hogy 
az utánunk következő 20-30 évben is 
betöltse küldetését. 

 ▶ Melyek az első lépések? 
– Már megkezdtük az együttműkö-
dést a budapesti Szent István Egyetem 
szőlész-borász szakával, ahol havi 
szinten tagjaink tematikus előadáso-
kat tartanak a szőlész, borász, kertész, 
élelmiszeres hallgatóknak. Ezzel 
párhuzamosan fut a korábbi évben 
elindított, aleköszönő elnök projektje, 
a Typical Hungarian Wine koncepció, 
ami borvidékenként egységes irányza-
tokat, kommunikációt fogalmaz meg a 
fogyasztóknak. Ezeket több fórumon 

közvetítjük majd a jövőben. Új projekt 
a Junibor keretein belül induló men-
torprogramunk, az ehhez kapcsolódó 
gyakorlati-szakmai segítségnyújtás új 
tagjainknak és a szakmában tevékeny-
kedő fiataloknak. 

 ▶ Mennyi az egyesületi tagság, mik a 
programok? 
– Tizenöt borvidékről több mint 44 
taggal vagyunk jelen kis, közepes 
és nagy borászatokat felölelve. Min-

den évben vannak fix programok 
az egyesületben, amelyek szakmai 
továbbképzést biztosítanak, akár 
idehaza külföldi előadókkal, akár ha-
zaiakkal. Szakmai utat szervezünk egy 
alkalommal a környező országokba az 
egyesületi tagoknak. 

 ▶ Hol található az egyesület székhelye? 
– A Junibor székhelye jelenleg a 
Divino Budapest, amely meghatáro-
zó stratégiai partnere az egyesületnek 
több mint hét éve. Az országban 
jelenleg hét helyszínen képviselteti 
magát. A bárokban havonta szervezett 
tematikus rendezvények keretében 
megismerkedhetnek a borászokkal 
és természetesen a borokkal. Például 
a „Furmint február” rendezvényünk 
alkalmával minden Divinóban a 
Tokaji borvidék borászai és a Fur-
minttal foglalkozó borászok tartanak 
majd borkóstolókat. Így pl. a „Divino 
Kecskemét”-en is február 20-án 
Prácser Miklós és Árvay Szabolcs tart 
nyolctételes kerekasztal-kóstolót. Ezek 
azok a helyszínek, ahol igyekszünk 
kisebb létszámú alkalmakon megszó-
lítani a fiatalokat, hiszen a kóstolókat 
Juniborászok tartják. 

 ▶ Kik az egyesület tagjai? 
– Nagyszerű csapat, akikre mindig 
lehet számítani. Vannak közöttünk 
senior kategóriások is, akik fiatalos 
lendülettel segítik a munkánkat. 
Az egyesület többsége azonban ifjú 

borászokból áll: Gere Andi, Gere 
Zsolt, Hernyák Tomi, Miklós Csabi, 
Bolyki Jani, Bukolyi Marcell, Gál 
Tibor, Vesztergombi Csaba, Árvay 
Angi és Szabolcs, Pfneisl Katrin illet-
ve Brigit Franz, Reinhard Weninger, 
Stefan Wille-Baumkauff, Kardos Gá-
bor, Laposa Zsófi és Bence, Konyári 
Dani, Jekl Flóra, Barcsa Botond, 

Böjt Gergő, Kamocsay Ákos, Jandl 
Arnold, Dúzsi Tomi, Kiss Gábor, 
Sebestyén Csilla és Csabi, Demeter 
Endre, Szepsy István, Takler Andris, 
Pracser Hajni és Miklós, Kis Tamás, 
Heimann Zoli, Bussay Dorottya, 
Kovács Tomi, Gál Peti, Pálffy Attila, 
Tiffán Zsolt, Zsirai Kata, Ruppert 
Márton, Szentpéteri Attila, Cseri 
Barnabás, és jómagam.

 ▶ Már csak a nevekből ítélve is látszik, 
hogy lefeditek a hazai termőtájakat.
– Törekedtünk arra, hogy min-
den borvidék képviseltesse magát 
a Juniborban, melynek honlapja 
(junibor.hu) ugyan frissítés alatt áll, 
de jó szívvel ajánlom az olvasók fi-
gyelmébe. Mindannyian komolyan 
vesszük a küldetésünket, a magyar 
bor népszerűsítését. 

–sé–

A címben szereplő felhívás egyben felkiáltás is és fordítva. A témá-
ba pedig egész egyszerűen botlik az ember, nem is kell messzire 
menni. Elég, ha Farkas Mikit meglátogatja a Schiszler pálinkafőz-
dében, vagy netán betéved Weppert Sanyiékhoz, csak úgy, akár 
körteillat után. Mert ez a fantasztikus gyümölcs olyan illatárral 
bír, hogy már az utcán elér csábító ereje. Utoljára nagy tételben 
Windecker Zoli bácsinál, a város néhai aljegyzőjénél láttam Kieffer 
körtét pirtói otthonának kertjében. Egy önkormányzati csapattal 
mentünk menteni az értékes gyümölcsöt, amikor már idős kora 
nem tette lehetővé a munka szervezését. Most egészen máskép-
pen kellene a mentésére igyekezni. Erről beszélgettünk a téma két 
szakavatottjával: Sanyival, aki termeszti, értékesíti, és Miklóssal, 
aki csodálatos párlatot készít belőle a főzdében. 

 ▶ Miért olyan fontos ez a gyümölcs? 
– Minden fontos, ami érték, és a 
Kieffer körte igazi hungarikum – 
kezdi Sanyi a gyümölcs bemutatását. 
– Azt lehet, hogy tudják még néhá-
nyan, hogy Amerikából származó faj-
ta, azt viszont már kevesebben, hogy 
magyar névhez, Kieffer Péterhez köt-
hető. A Vilmos körte és a kínai homo-
ki körte házasításának gyermeke lett, 
ami a nyolcszázas évek végén került 
hazánkba. Nyilván nem egyenes út 
vezetett idáig, de a lényeg, hogy Főként 
Kiskunhalas és környékének jellemző 
gyümölcse lett, így Pirtó is igen szép 
körtés ültetvénnyel büszkélkedhetett. 

 ▶ Mit tudott, vagy mit tudna most is 
ez a gyümölcs itt a homokon? 
– Ebben rejlik az egyik tehetsége, 
hogy így mondjam. A talaj iránt nem 
igényes, végtelen rezisztens fajta, bár 
nem kérdés, hogy a gondoskodást 
meghálálja. Egy 1936-ban íródott új-
ságcikkben azt írták róla, hogy a ha-
lasi talajon vetett rozsból holdanként 
a négy mázsát nem tudták betakarí-
tani, egy kifejlett Kieffer körtefa há-
rom-négy mázsa gyümölcsöt hozott. 
A cikk írója termelőként írta le nyolc-
van évvel ezelőtt a tapasztalatait, szá-
mításait, ami egyértelműen igazolta a 

termelés hatékonyságát, és kifizetődő 
is volt. Abban a mai napig is hiszek és 
igazolom, hogy a homok gyümölcse. 
A piaci viszonyok nyilván folyama-
tosan változnak, de van fantázia a 
termelésében, ezt is bátran állíthatom. 
Annál is inkább, mert ez a fajta szept-
ember közepétől november közepéig 
érik, amikor a piac igazán fogadókész 
rá itthon és külföldön egyaránt, rá-
adásul nagyon jól tárolható. Az én 
háromezer fából álló ültetvényem 53 
éves.  Csodálatos gyümölcsöt terem 
ma is.

 ▶ Mitől olyan különleges a Kieffer 
körte? 
– Íze és zamata az érlelésben rejlik. 
A szedés után két hétig hűtőkamrában 
tárolva fogyasztható és nagyon finom, 
befőttnek a legkiválóbb. 
– És ne feledkezzünk meg gyönyörű 
pálinkájáról – lép be éppen az utolsó 
mondatra Farkas Miki, a Schiszler pá-
linkafőzde főzőmestere, és már hozta 
is a kóstolót. Azt gondoltam, hogy 
Sanyi szuperlatívuszait már nem lehet 
überelni, de Miki olyan szenvedéllyel 
beszélt a Kieffer körtéből készült 
pálinkáról, hogy szinte jegyzetelni is 
elfelejtettem. 
– A ház pálinkája is Kieffer körtéből 
készül természetesen. A hozzánk be-
térő vendégnek ezt kínáljuk először. 
Tíz évvel ezelőtt mi főztük belőle az 
első pálinkát. A klasszikus pálinkák 
világában olyan különleges, értékes, 
ősi ízeket lehet benne megtalálni, 
ami igazi kuriózum. Kissé kesernyés, 
keményebb ízvilág jellemzi, a héjka-
rakter erejével és olyan illattal, ami 
nagyon kevés gyümölcsnek adatik 
meg. És ami a legfontosabb: magyar 
gyümölcs! Ezt Európában senki sem 
tudja!  Milliófajta körte található a 
kontinensen, de Kieffer körte csak ná-
lunk van – mondja nagy lelkesedéssel 
Miki. 

 ▶ Mit tehettek érte, a megmentéséért? 
– Van egy Kiefferkörte-pálinka baráti 
társaság, akikkel évente találkozunk, 
és generációkat hoz össze, tehát ki-
váló közösségteremtő és -építő ereje 
is van. Sokat beszélgetünk arról, mit 
lehetne tenni a fajta megmentéséért, 
ötletelünk, agyalgatunk, mert azért 
már abban a korban vagyunk, hogy 
gondolkodni kell, ki lesz, aki átveszi a 
stafétát – mondja Miki. 
– Nagyon jó lenne elérni, hogy 
minden kertben legyen egy Kieffer 
körtefa – veszi vissza a szót Sanyi, 
aki képviselőként is gondolkodik a 
lehetőségekben, a fajta népszerűsítésé-
ben. – Magyarországon nem tudunk 
annyi körtét termelni, ami elég lenne. 
Még azt is el tudnánk képzelni, ahogy 
Miklóssal is erről már beszélgettünk, 
hogy Soltvadkerti Kieffer körte né-
ven védetnénk le, ha megkapná azt a 
lendületet, ami annak idején a régió 

meghatározó gyümölcsévé tette. 
Egyébként a faiskolákban már újra 
lehet kapni Kieffer körtefacsemetét. 
Termesszünk hát a jövőnek!
És hogy a Kiffer körtének létjogo-
sultsága van, nem is akármilyen, 
bizonyíték arra, hogy néhány nappal 
ezelőtt, a rangos ongai Quintessece 
Pálinka vesenyen a Kieffer körte, 
champion díjas lett.
Engem meggyőztek a fiúk, nem ta-
gadom. Így arra gondoltam, hogy az 
első három jelentkezőnek felajánlom 
a Vadkerti Újság első három Kieffer 
körtefacsemetéjét. Tehát aki úgy gon-
dolja, hogy szívesen ültetne a kertjébe 
Kieffer körtefát, az jelentkezzen 
mielőbb a vadkertujsag@gmail.com 
címen, vagy akár keressen a közösségi 
portálon, telefonon. Csatlakozom 
Sanyi és Miklós utolsó mondatához: 
Termesszünk a jövőnek! 

Supka Éva 

Az ongai Quintessence 
Pálinkaverseny messze 
földön híres, hiszen hatá-
ron innen és túl több száz 
pálinka verseng a legjobb, 
legszebb díjakért.  Január 
végén tartották a díjki-
osztó ünnepséget, ahol 
Farkas Miklós pálinka-
mester is részt vett, hiszen 
a soltvadkerti Schiszler 
pálinkák is megmérettet-
tek, nem is akárhogyan. 
Roskadozott a dobogó, 
hiszen Miki a Kieffer 

körte, meggy, cékla, ma-
dárberkenyének járó négy 
aranyéremmel, a lepotica 
szilva egy ezüstérmével, 
az almának, vilmoskör-
tének, birsalmának, Irsai 
Olivérnek járó bronz-
éremmel és a pálinkák 
királyának járó három 
Champion-díjjal tért haza, 
amit a cékla, a madárber-
kenye és a fentiekben oly 
sokat emlegetett és hőn 
szeretett Kieffer körte ér-
demelt ki.

Éremeső az ongai 
pálinkaversenyen 

7
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Krisztusban ma is egy az egyház Összefogás a gyermekekért Székely János püspök
cigány szentmisét tartott ÖKUMENIKUS IMAHÉT PÁL APOSTOL NYOMÁBAN KÉT ÉVE ZAJLIK A NÉPSZERŰ PROGRAM A SZOMSZÉDOS TELEPÜLÉSEK BEVONÁSÁVAL

Az ökumenikus közösségi imaalkalmaknak már fél évszázados 
múltja van, évről évre más-más bibliai ige adja meg az imahét té-
máját. Az idei ökumenikus imahét anyagát a máltai keresztények 
készítették. Málta a Földközi-tenger szigetállama, amelyet minden 
oldalról hatalmas víz vesz körül, így a hajóközlekedés egyik köz-
pontja a Földközi-tengeren, 430 ezer lakossal.

Az anyaszigethez tartozik a közeli 
Gozo szigete. Málta és Gozo kereszté-
nyei minden év február 10-én együtt 
ünneplik a hajótörött Pál apostol 
szigetre érkezését, a 2020-as imahéten 
pedig a világ Krisztus-követői a máltai 
keresztényekkel együtt olvassák ennek 
a hajótörésnek a történetét: 
Pál és útitársai a hajó személyzetével 
együtt Rómába tartottak a viharos 
tengeren. Az apostol még ebben a 
kritikus helyzetben is missziós lehe-
tőséget látott. A megpróbáltatásban 
nem esett pánikba, nem csüggedt el, 
hanem tudta: Isten kezében van. Ott 
is Istenhez tartozik. Istennek szolgál. 
Istenben bízik. Meg volt győződve 
róla, hogy Istennek mindennel, ami 
történik, távlati tervei vannak. Nem is 
titkolta ezt az apostol a sorstársai előtt, 
akik végül osztoznak Pállal a kenyéren 
is, a reménykedésben is. A máltai ke-
resztény testvérek az isteni gondviselést 
hangsúlyozzák, amikor évente felidézik 
Szent Pál hajótörésének történetét. 
Az imahét központi üzenete tehát 
egyfajta iránymutatás is volt az em-
bertársainkkal való kapcsolataink 
gondozásában, óvásában, építésében. 
Ezt hangsúlyozta a római katolikus 
templomban tartott első közös alkal-
mon Kovács István evangélikus lelkész 
az igehirdetésében. A lelkipásztor 
kiemelte, hogy ha nem figyelünk 
egymásra, ha nem segítjük a keresz-
ténység hajóját, akkor elvész az egyház 
reménysége, a fennmaradása. Amint 
mondta, nem a felekezeti hovatartozás 
a lényeges, hanem maga a hit, hiszen 
Krisztusban ma is egy az egyház. Az 
egység azonban nem egyformaságot 
jelent, hanem a Krisztusban való 
közösség felismerését, a vele és általa 
megélt életet. 

A hét minden napja egy-egy apos-
toli gondolat köré rendeződött, így a 
második napon a megvilágosodásról 
szólt Rémán Dániel pünkösdi lelkész, 
aki beszélt Krisztus világosságának 
kereséséről. Kedden a Pünkösdi ima-
házban dr. Jeney Gábor katolikus 
plébános a reménységről beszélt Pál 
apostol üzenetén keresztül. A szerdai 
nap témájaként a bizalomról, a hit ere-
jéről hirdetett igét Vass Zoltán baptista 
lelkipásztor. Csütörtökön Endreffy 
Máté evangélikus lelkész a baptista 
imaházban az erő gondolataival fel-
vértezve beszélt a kenyér megtörésé-
nek jelentőségéről. A pénteki napon 
Pazdernyik Pál pünkösdi lelkész a nem 
mindennapi emberségről szólt, mellyel 
a máltaiak is fogadták a hajótörötteket. 
Szombaton dr. Jeney Gábor az evangé-
likus templomban tartott prédikációjá-
ban a megtérésről szólt és szívünk, el-
ménk megváltozásáról a hit ereje által.  
Az ökumenikus imahét záróalkalmát 
az evangélikus templomban tartották, 
ahol Mezei Tamás baptista lelkész 
beszélt a nagylelkűség erényéről, az 
elfogadás és adni tudás képességéről, 
tudatosságáról, melynek hiányában 
nem vezet út Isten országába.
Hála és köszönet a lelkipásztoroknak, 
az egyházi közösségeknek és a szolgá-
latot vállaló közreműködőknek. 

Supka Éva 

Közös felelősség a cigány kultúra 
éltetése. Kolompár Gábor, a Cigány 
Önkormányzat helyi elnöke második 
alkalommal szervezte meg a cigány 
szentmisét a katolikus templomban, 
ahol Székely János szombathelyi püs-
pök hirdette Isten igéjét. A metropolita 
elkötelezett segítője a cigány nemzeti-
ségnek, 2011-ben könyve is megjelent, 
melyben a nép eredetével, vándorlá-
saival foglalkozik. Amikor Európába 
való megérkezésükről beszél, hangsú-
lyozza a szíves fogadtatást, a nyugodt 
együttélést. Felvázolja, milyen mester-
ségeket űztek a Magyarországra érke-
ző cigányok, milyen volt a társadalmi 
berendezkedésük, hogyan kerültek 
élükre a vajdák. Külön fejezetet szentel 
a cigányellenes intézkedéseknek Euró-
pában és hazánkban, egészen a nácik 
által végbe vitt cigány népirtásig. Szé-
kely János püspök nagyon fontosnak 
tartja, hogy a cigányság megismerje 
saját kultúráját és büszke lehessen rá. 

Nagy problémának tartja, hogy sok 
cigány ember szakítani akar múltjával, 
származásával, mert szégyelli.  Fontos 
objektíven látni a múltat és kialakíta-
ni egy helyes identitástudatot. A nem 
cigányok részéről pedig fontos, hogy 
ezzel az identitásukkal együtt fogad-
ják el a cigányságot. És mindez csak 
úgy lehetséges, ha egymás kölcsönös 
megismerése során átalakul a szívünk, 
és képesek leszünk elfogadni a mási-
kat. A katolikus templom megtelt a 

megyéből érkezett cigány hívekkel 
Szabadszállástól Bácsalmásig, közeli 
és távolabbi településekről jöttek meg-
hallgatni a püspök gondolatait, aki a 
vezetők felelősségét is hangsúlyozta 
szentbeszédében. Három évvel ezelőtt 
volt már cigány szentmise Soltvadker-
ten, és már keresztelni is eljött Székely 
püspök városunkba. Mint mondta, 
megtisztelő számára a meghívás, 
hiszen közös feladat és felelősség a 
cigány kultúra éltetése, az identitás 
erősítése a cigány közösségekben. 
Az ünnepi alkalmat megtisztelte jelen-
létével Agócs János, az Országos Roma 
Önkormányzat elnöke, Vedelek Nor-
bert, a Bács-Kiskun megyei közgyűlés 
alelnöke, Horváth Szilveszter, a Bács-
Kiskun Megyei Roma Önkormányzat 
elnöke, Temerini Ferenc polgármester, 
az Országos Roma Önkormány-
zat képviseletében Sztojka István, 
Györgye Zalán és Buczó Csanád, 
valamint Dunai György cigánybíró.  

A szentmise végén külön megáldotta 
a felelősséget vállaló vezetőket, majd 
a családok is kérhették Isten áldását. 
Nagy megtiszteltetése az eseménynek, 
hogy a fotókat a több rangos hazai és 
nemzetközi kitüntetéssel is elismert 
fotóművész, Baghet Iskander készí-
tette.   

-séva- 

Székely János könyvének tartalmáról 
forrás: magyarkurir.hu

Soltvadkert Város Önkormányzatának konzorciumi vezetésével 
Soltvadkerten és a szomszédos konzorciumi településeken, Bócsán, 
Kiskőrösön és Tázláron két éve zajlik az EFOP-3.3.2-16-2016-00172 
azonosítószámú, az Összefogás a gyermekekért Soltvadkerten című 
projekt, melynek során az utóbbi évben is számos szabadidős és fej-
lesztő program valósulhatott meg. Rengeteg tapasztalattal, tudás-
sal és élménnyel gazdagodtak a gyerekek, ezekből csemegéztünk 
ízelítésképpen.  

A KT BEM JÓZSEF ÁLTALÁNOS 
ISKOLA MÁSODIK ÉS HARMADIK 
OSZTÁLYOS TANULÓI 
ellátogattak a József Attila Színházba 
és egy repülőtéri látogatáson vettek 
részt Budapesten a Liszt Ferenc Nem-
zetközi Repülőtéren, ahol céljuk volt 
a városi tömegközlekedési eszközök 
megfigyelése. 
Az első osztályos tanulók közül tizen-
hatan heti egy órában ismerkedtek 
meg a vízi- és úszás-sport alapjaival 
a Kiskőrösi Tanuszodában. A mate-
matika szakkörön résztvevő gyerekek 
nagy kedvence lett a memóriajáték 
és az interaktív táblákon végzett  
feladatok.
BÓCSÁN, A KT BEM JÓZSEF ÁLTA-
LÁNOS ISKOLA BORÓKA ÁLTALÁ-
NOS ISKOLÁBAN
A kétszer tizenhat alkalmas művé-
szeti szakkörön tizenkét fő vett részt. 
Egyedi tematikát követve a gyerekek 
játékosan ismerkedtek meg különböző 
kézműves technikákkal. A foglalkozás 
fő célja az volt, hogy a gyerekekben rej-
lő kreativitás kibontakozzon, fejlődjön 
a kézügyességük, térlátásuk, ízlésük, 
igényességük.
AZ EVANGÉLIKUS EGYHÁZI 
ÓVODA OVISAI BUDAPESTRE 
KIRÁNDULTAK. 
A MiniPoliszban a gyermekek játsz-
va ismerkedhettek meg a különböző 
szakmákkal. A Budapesti Nagycir-
kuszban találkozhattak az állatvilág 
különböző fajtáival. A Sakkoktatási 
tematika célja az volt, hogy tanulási-
tanítási teret kínáljon az általános is-
kolai tanulmányok megalapozásaként, 
logikus gondolkodásra, átgondoltság-
ra, megfontolásra késztessen.
KOSSUTH LAJOS EVANGÉLIKUS 
ÁLTALÁNOS ISKOLA ÉS AMI
A digitálisfotó-tanfolyamon az érdek-
lődő tanulók a digitális fényképezés 
alapjaival ismerkedhettek meg.  A tan-
folyam célja az volt, hogy a technikai 
alapok elsajátítása után a tanultakat 
próbálják meg tudatosan alkalmazni 
a gyakorlatban is. 
A 16 héten keresztül tartó informa-

tikai tanfolyam célja az volt, hogy a 
tanulók az informatika órán meg-
szerzett ismeretek mellett bővíthes-
sék alapfelhasználói ismereteiket. 

A gyermekek megismerkedhettek a 
Microsoft Office három alkalmazói 
felületével, majd kitérőt tettek a pre-
zentáció-készítés világába. A tanfo-
lyam folytatásaként megismerkedtek 
a Lego MINDSTORM EV3 eszköz-
készlettel és programozási nyelvvel. 
A tanulók a kiállításon látott kreatív 
ötletek alapján csoportosan készítettek 
egy önjáró robotot.
A főzőcske foglakozásokon, az egész-
séges táplálkozás lehetőségeivel, főzés-
technikai eljárásokkal ismerkedtek.  
A program keretén belül bepillanthat-
tak a gyerekek a varró szakma alap-
jaiba. Az életkorukhoz illő használati 
tárgyak elkészítését tervezték, melye-
ket a mindennapokban is használni 
tudnak: tolltartót, tornazsákot. A var-
rógép és annak használata, a szabás-
minta készítése, a szabás, a fércelés, a 
varrás, a tisztázás, a gomblyukkészítés 
és a húzózár bevarrása is az elsajátít-
ható feladatok között szerepelt.
SOLTVADKERTI ÓVODÁK  
ÉS BÖLCSŐDE, BOCSKAI UTCAI 
ÓVODA ÓVODÁSAI
Kecskeméten, a Természet Házában és 
a Rajzfilmstúdióban tettek látogatást.
Két csoport vett részt a kiránduláson, 
melynek úti célja Kiskőrös volt. Míg 
az egyik csoport Petőfi szülőházába 
látogatott, a másik csoport addig  

a Közúti Szakgyűjteményben 
megtekintette az úttörténeti 
kiállítást, mely után inter-
aktív útépítéses foglalkozás 
következett, amit a közleke-
dési járművek kipróbálása 
követett.
A Helytörténeti Gyűjte-
ményben többféle kézműves 
technikával ismerkedhettek 
meg a gyermekek. A csoport 
egyik része kislabdát készít-
hetett gyapjúból, a másik 
csoport konzervdobozt szal-

vétával díszített, a harmadik húsvéti 
ajtódíszt tervezett. 
OVIOLIMPIÁT ÉS A SPORTNAPOT 
IS RENDEZTEK. 
Öt állomáson különböző feladatokat 
kellett teljesíteniük a gyermekeknek, 
akik minden állomáson öntapadó 
karikát, illetve kitűzőt kaptak a póló-
jukra. A program célja volt az egész-
séges életmódra nevelés, a mozgás 
megszerettetése, az erő, ügyesség és 
az állóképesség fejlesztése. A versenyek 
zárásaként a gyermekek különféle 
zöldségeket és gyümölcsöket kóstol-
hattak, ezzel is elősegítve az egészséges 
életmódra nevelést.
KEVI PETŐFI SÁNDOR ÁLTALÁNOS 
ISKOLÁJA, KISKŐRÖS
A kétszer tizenhat alkalomra szóló 
művészeti szakkör tíz-tizenkét gyerek 
részvételével zajlott. A gyerekek játé-
kosan ismerkedtek meg különböző 
kézműves technikákkal. pl. Petőfi Já-
nos vitéz című művének alapos megis-
merése, feldolgozása dobozkép formá-
jában. Kreatív képzelet, kézügyesség, 
emlékezet fejlesztése. Együttműködés 
a társakkal, az anyagok megosztása 
egymással.
A budapesti kirándulás programjának 
kiválasztásakor a kreativitás, a képze-
lőerő fejlesztését tűzték ki célul.
Egyik úti cél az Avatar kiállítás volt, 

második programként a Lego kiállí-
tásra mentek, melynek célja a kreatív 
fantázia fejlesztése volt. 
II. JÁNOS PÁL KATOLIKUS ÁLTALÁ-
NOS ISKOLA ÉS ÓVODA TÁZLÁRI 
TAGINTÉZMÉNYE 
A Táblajátékok programsorozat so-
rán a tanulók többféle táblajátékkal 
ismerkedtek meg. Minden alkalom-
mal két új játék került bevezetésre. 
Megtanulták a játékok szabályait, 
melyeket egymásnak, az esetlegesen 
hiányzóknak elmondtak. Voltak 
versenydélutánok is. Az énekkaro-

sokkal és furulyásokkal, valamint a 
citerásokkal valósították meg a dalos 
délutánokat. Mindenki jelentkezhe-
tett, aki örömét leli az ének-zenében.  
A dalos délutánokon új dalok, zenék 
tanulásával készültek a hagyományos 
iskolai nemzeti és egyházi ünnepekre. 
A diákok az új ismeretek mellett a 
2019. évben is felejthetetlen élmények-
kel és sok-sok tudással, tapasztalattal 
gazdagodtak a foglalkozások, kirán-
dulások, előadások során. 
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Közelebb 
a természettudományokhoz

A téli szünet előtt érkezett a jó hír, mint karácsonyi ajándék. 
Az Emberi Erőforrások Minisztériuma megbízásából, az Emberi 
Erőforrás Támogatáskezelő által meghirdetett pályázat keretében 
1.280.000 Ft támogatásban részesült iskolánk. A Nemzeti Tehet-
ség Program NTP-MTTD-19 pályázat célja a köznevelésben tanu-
ló, tehetséges fiatalokat célzó matematikai, természettudományos, 
digitális kompetenciák erősítését segítő, általános felfedezési ta-
pasztalatokat nyújtó, komplex tehetséggondozó programok megva-
lósításának támogatása. A pályázati összeget természettudományos 
szakkör megvalósítására, illetve folytatására, az ehhez szükséges 
vegyszer- és eszközbeszerzésre, üzemlátogatásokra, szakmai prog-
ramokra fordítjuk – avat a részletekbe a pályázat írója és megvaló-
sítója, Dudásné Kovács Erika.

A program a természettudományos 
tárgyak tananyagaira épül és a kö-
rülöttünk lévő anyagokkal foglal-
kozik az ötödikesek szintjén. Ebben 
fontos szerepet játszanak a kötelező 
és kiegészítő tevékenységek, lazító 
programelemek: kísérletek, játékos 
feladatok, kiállítások, üzemlátoga-
tások, Kutatók éjszakája, Egészség-
nap, Családi nap, tanulmányutak. 
Mivel a megvalósítás a tanév elején 
elkezdődött, így néhány program 
lezajlott, mire az eredményhirde-
tésre sor került. Voltunk a kiskun-
halasi Szilády Áron Gimnázium 
által szervezett Kutatók éjszakáján, 
üzemlátogatáson a soltvadkerti 
Frittmann Borászatban és a kiskő-
rösi Interfruct TÉSZ Kft-ben. Az 
Európai Hulladékcsökkentési Hét 
keretében szerveztünk kiállítást 

kutatómunkáinkból tablók és ppt-k 
formájában, valamint az újrahasz-
nosított tárgyakból. A munkába 
a teljes felső tagozatot bevontuk, 
az elkészített tárgyak a mai napig 
megtekinthetők a biológiateremben.
A program célja a tehetségek ki-
bontakoztatása és a természettu-
dományos kompetenciák erősítése 
mellett a matematikai és a digitális 
kompetenciák fejlesztése, természet-
tudományos világkép, egészség- és 
környezettudatos magatartás kiala-
kítása, környezetvédelmi problémák 
felismerése, megértése, tapasztalati 
úton szerzett ismeretek magya-
rázata, az elméletben tanultak 
hasznosítása a mindennapi életben, 
szociális kapcsolatok, együttműkö-
dés, tolerancia, kreativitás fejlesztése 
– nyilatkozta lapunknak a tanárnő.

Fókuszban a tehetség
LOGIKA, ÜGYESSÉG, KITARTÁS EGYSZERRE 

Az elmúlt évek sikeres hagyományait követve ismét megrendez-
ték a Kossuth Lajos Evangélikus Iskola és AMI alsó tagozatán 
a LÜK-bajnokságot, melyben idén a 2. és a 4. évfolyamos diákok 
mérhették össze logikájukat, ügyességüket és gyorsaságukat. 
A külföldön közel 50 éves szakmai múltra és sikerre visszatekintő 
és nemzetközileg is elismert fejlesztő játékcsalád: a LÜK (Lernen-
Üben-Kontrolieren) játékosan, indirekt módon fejleszti a gyermek 
figyelmét, megfigyelőképességét, logikus gondolkodását. Hazánk-
ban az elmúlt években hatalmas népszerűségre tett szert a LÜK já-
ték (Logika-Ügyesség-Kitartás), mely a tanuláshoz legfontosabb ké-
pességeket fejleszti, és óvodásoknak-iskolásoknak egyaránt ideális 
eszköz akár csoportos foglalkozásokhoz, akár egyéni fejlesztéshez.

A Dinasztia Tankönyvkiadó a 
2019/2020-as tanévben meghirdetett 
országos LÜK-bajnokságán matema-
tika, magyar nyelv, valamint logika 
témakörökben mérhették össze tu-
dásukat a gyerekek. Iskolánk az idei 
tanévben immár tizedik alkalommal 
nevezett erre az országos versenyre.
A verseny első fordulója osztályszin-
tű volt, melyet 2019 novemberében 
rendeztek meg minden, a versenyre 
jelentkező osztályban. Mindegyik 
osztályból az első három tanuló jutott 
tovább, azok, akik az osztálytanító 
értékelése alapján a legjobb szintidő-
vel és hibátlanul oldották meg a fel-
adatlapokat. A feladatsorokat a LÜK 
játékkal a miniLÜK füzetekből kellett 
megoldaniuk a versenyzőknek. 
Az osztályszintű versenyek győzte-
sei a 4. évfolyamon: Csóka Gergely, 
Klestenitz Lili, Szabó Lilien 4. a 
osztály (felkészítő pedagógus: Gubik 
Barbara). Frittman Eszter,  Nagy 
Nóra, Sipos Kende Györk 4. c osztály 
(felkészítő pedagógus: Judák-Vas 
Anikó).
A második évfolyam továbbjutói:  
Csápek Kornél, Frittman Áron, Tóth 
András 2. b osztály (felkészítő pedagó-
gus: Dobszai Ildikó).

2020. január 28-án rendeztük meg 
az iskolai fordulót. Akik itt kiválóan 
szerepeltek és iskolánkat a területi 
versenyen fogják képviselni:
2. évfolyamos tanulók: 1. helyezett: 
Csápek Kornél, 2. helyezett: Frittman 
Áron, 3. helyezett: Tóth András
4. évfolyamos tanulók: 1. helyezett: 
Nagy Nóra, 2. helyezett: Sipos Kende 
Györk, 3. helyezett: Frittman Eszter 
A tavaszi területi fordulók lebonyo-
lítása után a továbbjutó gyerekek az 
országos fordulón mérhetik majd 
össze tudásukat, ahonnan  nagyszerű 
ajándékokkal térhetnek haza, örömet 
és dicsőséget szerezve ezzel maguk-
nak, osztályuknak, iskolájuknak. 
Gratulálunk és reméljük, hogy az 
országos döntőn is szurkolhatunk 
Nektek! Versenyszervező pedagógus: 
Judák-Vas Anikó

Akkreditált Kiváló Tehetségpont Hatodikosok 
a fáraók sírjánál A TÉRSÉG LEGJOBB ISKOLÁJA A VADKERTI 

A legmagasabb minősítési fokoza-
tot, térségi hatókörű, „Akkreditált 
kiváló tehetségpont” címet nyerte el 
a Kossuth Lajos Evangélikus Álta-
lános Iskola és Alapfokú Művészeti 
Iskola. Szabadiné Viszmeg Erzsébet 
igazgatóhelyettes – aki éppen egy 
kommunikációt erősítő pályázaton 
dolgozott érkezésemkor is – lapunk-
nak elmondta, hogy már hosszú évek 
óta akkreditált intézmény az iskola, az 
intézményi átszervezés után azonban 
meg kellett újítani az akkreditációt, 
amit háromévente felülvizsgálnak, és 
már az előző ciklusban is kiválónak 
minősültek. Az itt folyó munka pon-
tozásával és személyes látogatással 
dönti el egy szakmai bizottság, hogy 
ki kaphatja meg a legkiválóbb beso-
rolást. A mostani eredménnyel Eu-
rópai tehetségponttá is vált az iskola, 
melynek köszönhetően meghívásos 
pályázatokon vehetnek részt. A solt-
vadkerti gyerekek abban a különleges 
helyzetben tanulhatnak, hogy minden 
területen, így a zene, sport, idegen 
nyelv, természettudomány, sakk, lo-
gika illetve lego-robotika területén is 
kiművelhetik képességeiket. Öröm és 
elismerés olvasni a bizottsági szakvé-
leményt, melyből csak két mondatot 
kiragadva: „Jól képzett, elkötelezett 
pedagógusok vesznek részt a munká-
ban. A gazdagító programok differen-
ciáló, ismereteket, módszereket átadó, 
képességfejlesztő jellegűek.” 

KIEMELT TELJESÍTMÉNYŰ
ISKOLA 

Ezt igazolják a tanulmányi versenye-
ken elért eredmények, a továbbtanu-
lási statisztikák szép adatai, a közép-
iskolák visszajelzései, és amint azt 
Udvarhelyi Attila igazgató elmondta, 
a legutóbbi kompetenciamérésen a 
legkiemelkedőbb iskola lettek, ami 
óriási dicsőség, hiszen a közel 3600 
iskolából 256 került be a legjobbak 
közé. Az ország 18 evangélikus isko-
lája közül pedig a soltvadkerti hozta a 
legjobb, legszebb eredményeket. Nem 
véletlen, hogy az iskolát mint kiemelt 
teljesítményű intézményt bevonták 
egy kutatási programba is, amelyben a 
tanítási stratégiák, hatékonyság, ered-
ményesség összefüggéseit vizsgálják.  
Két kiváló hír, ami ünneplésre ad okot.  
Március 28-án, a Várkert Bazárban 
lesz az „Akkreditált kiváló tehetség-
pont” címek ünnepélyes átadása, amit 
az országban 160 intézmény, köztük 
iskolánk vehet át.                               –sé–

Köszönjük az előző évi 1%-os támogatást, mellyel az iskola 
könyvtárállományát tudtuk bővíteni!

Kérjük, továbbiakban is támogassa adója 1%-ával
a Kossuth Lajos Evangélikus Általános Iskola

és AMI TANULÓIÉRT ALAPÍTVÁNYT!

Különleges időutazáson vettek részt 
az iskola hatodikos diákjai és nevelői 
a közelmúltban. Budapesten jártak, 
ahol megtekintették az ókori 
Egyiptom legnevezetesebb sír-
emlékeit felvonultató, nemzet-
közileg is rangos kiállítást, mely 
a Tutanhamon rejtélye és kincse 
elnevezést kapta. A korábban 
szerzett történelmi ismeretek-
hez remek szemléltető anyagot 
láthattak, sokakban talán még 
a régészet iránti vonzalom is 
felmerült. Hogy a tanulmányi 

út költségkímélő legyen, a szervező 
pedagógusok beiktatták egy fő-
városi múzeum megtekintését 

is, így a MÁV ingyen utaztatta 
a közel hatvanfős társaságot. 
A Természettudományi Múzeum 

egyébként is szakmabéli volt a 
kísérőknek, a diákok pedig 
kellő kíváncsisággal vetették 
bele magukat a tárlat rejtel-
meibe. Hazaérkezve abban 
mindannyian egyetértettek, 

hogy értékes kalandnapot 
hagytak maguk mögött.

Életmentés alapfokon

Dr. Losoncz Eszter, a 7. és 8. évfolyamosoknak tartott felkészítő foglalkozást
az újraélesztés, elsősegélynyújtás alapvetéseiről
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KREATÍV

Benne leszünk a tévében Megkezdte küldetését
a kék szív ORSZÁGOS MÉDIAFIGYELMET KAPUNK A NYÁRON 

Előkészítő szakmai megbeszélésre 
gyűltek össze a közmédiában ez 
évben igét hirdető lelkészek 2020. 
január 14-én az Északi Evangélikus 
Egyházkerület Püspöki Hivatalá-
ban. Ezúttal Gundel Takács Gábor 
televíziós műsorvezető, újságíró, a 
SZEMlélek portál munkatársa volt 
a meghívott előadó. A reformáció-
hoz személyesen, de hivatalosan is 
kötődő médiaszakember – 2017-ben 
a Reformáció 500 emlékév nagykö-
vete volt – inspiráló gondolatokat 
és hasznos tanácsokat osztott meg 
a televíziós és rádiós szerepléshez 

kevésbé szokott lelkipásztorok-
kal. A különleges megbeszélésnek 
Homoki Pál lelkész által lett érintettje 
Soltvadkert, mivel augusztus 2-án a 
Szélrózsa záró istentiszteletét a mi lel-
kipásztorunk tartja Gyulán. Az isten-
tiszteletet a Duna Televízió is közvetít 
majd. Március 15-én pedig Lupták 
György püspökhelyettes, kiskőrösi 
lelkész igehirdetését hallhatjuk majd 
a Kossuth rádióban. Érdemes beje-
gyezni a naptári alkalmakat, illetve 
azt is, hogy a televíziós istentiszteletek 
11 órakor, a rádiós közvetítések pedig 
10.04-kor kezdődnek. 

A Tündérkéz Egyesület kék színét 
kapta az a fémből készült szívrács, 
amelybe a műanyag kupakokat lehet 
ezután elhelyezni. A január 23-án 
tartott röpke átadási rendezvényen 
ünnepélyesen kezdték meg a szívrács 
feltöltését, és igen sok műanyag ku-
pak foglalta el új helyét a különleges 
tárolóban. Cseke Kutasi Katalin, az 
egyesület elnöke elmondta, hogy egy 
dunaújvárosi ötlet nyomán láttak hoz-
zá a szervezéshez, és – stílusosan – egy 
igen nagyszívű vállalkozóra akadtak. 
Borboly László és felesége, Mónika 
felajánlották a szív elkészítését. Or-
szágszerte látni már egyre több helyen 
ilyen és ehhez hasonló, a települést 
esztétikailag is díszítő fémszíveket, 
ahol mindig valami nemes célra gyűl-
nek a műanyag kupakok. Soltvadker-
ten jelenleg Viszkók Zéti gyógyulását 

hivatott segíteni minden kupak. Ezért 
kérjük a soltvadkertieket, hogy az 
otthon összegyűjtött mindenféle mű-
anyag kupakokat helyezzék el ebbe az 
új kékszív-tárolóba, amit egyenlőre a 
Coop ABC mellett találnak, közvetlen 
a fal mellett. Az már az átadás pilla-
natában is megfogalmazódott, hogy 
méltóbb, látványosabb helyet kell ta-
lálni az üzenetértékkel is bíró szívnek, 
és ez vélhetően a közeljövőben meg is 
történik majd.
Az egyesület elnöke köszönetet 
mondott Schnürlein Andornak, a 
Komszolg Kft. ügyvezetőjének a se-
gítségért, valamint Szépkúti Éva üz-
letvezetőnek a készséges támogatásért. 
Több képviselő is eljött az eseményre, 
hiszen egy összefogásra ösztönző és 
közösséget erősítő szív kezdte meg 
soltvadkerti küldetését.              –séva–

Folt hátán folt Nagy Anita kezéből
AZ ALKOTÁS ÖRÖMÉT, A TELJES KIKAPCSOLÓDÁST JELENTI A VARRÁS 

A hölgyek számára cseppet sem számít idegen szónak a patchwork. 
Mert ha sokan nem is műveljük, mindannyian nagyon kedveljük, 
és mi tagadás, irigyeljük is többen azt a tudást, kézügyességet és 
persze türelmet, ami egy-egy darab elkészítéséhez kell. A foltvarrás 
története valamikor a szövés feltalálásának idejére esik, és Ameri-
kában lett honos. Az ottani földművesek, farmerek asszonyai ké-
szítették az első darabokat, főként elhasználódott ruhaneműkből. 
A világ sokat változott, a hagyomány azonban minden földrészre 
bekéredzkedett.  Soltvadkerten a foltvarrás művészetének minden 
titka Nagy Anita nevéhez köthető, aki a helyi alkotók sorozatunk 
februári vendége.

 ▶ Azt már tudjuk, hogy Amerikából 
származik a mesterség, de mit lehet 
még tudni erről a különleges hobbiról? 
– Akkoriban még a szükség, a sze-
génység motiválta ezt a tevékenysé-
get, hogy ne vesszen kárba egyetlen 
darabka anyag sem – meséli Anita. 
– Az asszonyok kézzel foltoztak, és 
ez a folt hátán folt műfaj lett az egyik 
közösséget összetartó tevékenységük 
is a hosszú téli estéken. Különböző 
mintákat, elnevezéseket találtak ki, 
amelyeket aztán továbbadtak. A ké-
zimunka szó szoros értelmében vett 
formáját a technika fejlődése, a var-
rógépek megjelenése felgyorsította, 
de kétségtelen, hogy a kézzel varrott 
darabok a legértékesebbek ma is. 

 ▶ Téged mikor csábított el a foltok 
színes világa? 
– Úgy húsz évvel ezelőtt szembejött 
velem – mondja nevetve. – Már az 
első találkozásunk is igen emlékezetes 
és kedves volt. Egy japán kislánytól 
kaptam egy neszesszert, ami ezzel a 
technikával készült, és nagyon bele-
szerettem. Aztán nem sokkal később 
a kiskőrösi foltvarrók soltvadkerti 
kiállításán kerültem még közelebb 
ezekhez a csodákhoz. Csatlakoztam 
hozzájuk és megtanultam a foltvar-
rás mozzanatait. Lengváriné Bárány 
Marika, a csoport akkori vezetője 
nagyon sokat segített a technika el-
sajátításában, de igyekeztem minden 
lehetséges módon képezni magam. 
Aztán a sors úgy hozta, hogy Marika 
visszavonulása után engem bíztak meg 
a kiskőrösi csoport vezetésével. 

 ▶ Hogyan kell elképzelni a szakkört 
munka közben? Hiszen ma már nem 
igazán kézzel varrtok.
– Így van. Varrógépen készül szinte 
minden darab, kivéve a kifejezetten 
kézimunkát igénylő formák, munka-
fázisok, de ez már nem számottevő. 
A csoportban tízen vagyunk, és há-
romhetente találkozunk a kiskőrösi 
művelődési házban. Közös ötletelések, 
tapasztalatcserék jellemzik a találko-
zásainkat. Megbeszéljük, ki mivel 
foglalatoskodik, mi legyen a közös 
munka. Aztán amikor elkészül, akkor 
megmutatjuk egymásnak, értékeljük, 
elemezzük, tehát főként inkább elmé-
leti munka folyik ezeken a szakköri 
alkalmakon. Egy-egy új közös darab-
nál én viszem a szabásmintát, a tervet. 
Évek óta hagyomány, hogy minden 
esztendőt egy táskával kezdünk. 

 ▶ Miért éppen táska? 
– Ez egy olyan használati tárgy, ami 
egész évben jó szolgálatot tesz, egyfajta 
szimbolikus útravaló, amibe képlete-
sen aztán minden év közben készült 
darab bekerülhet. 

 ▶ Gyönyörű darabok kerülnek ki a 
kezeitek közül. A poháralátéttől az 
ágytakaróig, a táskától a pénztárcáig. 
Mennyire gazdag ez a világ, mi készít-
hető foltokból? 
– Minden. Alig akad olyasmi, amit ne 
tudnánk foltokból megvalósítani így 
vagy úgy. 

 ▶ Azért egy vázát megnéznék...
– Tudnék is mutatni – nevet fel Anita. 
– Persze kell hozzá egy váza is, de nem 
jelent problémát ilyen kötött darabok 

felöltöztetése sem. Készülnek dobo-
zok, ládák, kosarak és egyéb használati 
tárgyak.   

 ▶ Honnan merítesz ötleteket? 
– Az internet világában ez már egy 
kattintás csupán. De nagyon sok 
újdonsággal találkozom a szakmai 
fórumokon is. A Magyar Foltvarró 
Céh harmincéves, az általuk rende-
zett programok, kiállítások is nagyon 
hasznosak. 

 ▶ Vannak szabályok ebben a műfajban?
– Rengeteg szabálya van. A legfonto-
sabb a pontosság. De nem mindegy, 
milyen anyagból milyen mintázat, 
milyen forma készül. Ennek is meg-
vannak a tradíciói. Az absztrakt alko-
tásokban nyilván nagyobb a szabadság 
és a képzelőerő lehetősége.

 ▶ Az ember azt gondolná, hogy ez egy 
olcsó hobbi, hiszen maradék anyagok-
ból építkeztek. 
– Régebben, amikor még sok turkáló 
volt, akkor találtunk számunkra hasz-
nosítható darabokat, de már sajnos 
nem igazán van a közelünkben turi 
bolt. Viszont a környékbeli méter-
áruboltok szépen berendezkedtek, és 
megtaláljuk, amire szükségünk van. 
Az téves elgondolás, hogy minden 
anyag szóba jöhet, hiszen nem lehet 
keverni sem az anyagokat, más-más 
a minőség, illetve a vászon, lenvászon 
anyagok a legoptimálisabbak a varrás-
hoz. Kell hozzá jó bélésanyag, vatelin, 
merevítő közbélések, ezeket tényleg 
csak üzletben, illetve a kiállításokhoz 
kötött vásárokon tudjuk beszerezni. 
Tehát kérdésedre visszatérve, nem 
olyan olcsó hobbi, egy jó minőségű 
anyag több ezer forintos méteráron 
kapható. 

 ▶ Vannak divattrendek? 
– Mint mindennek. Az fontos, hogy 
a foltvarrásnak is vannak nemzeti 

sajátosságai. Egy-egy regionális 
vagy akár világkiállításon jól meg 
lehet különböztetni, hogy melyik 
országban készítették. A magya-
rok munkái nagyon népszerűek 
és sikeresek. Külön említésre ér-
demesek a kékfestőből készült 
darabok, melyekkel rendszeresen 
szerepelünk hazai és külföldi kiál-
lításokon. 

 ▶ Hogyhogy nincs még Soltvadkerten 
csoportod? 
– Tanfolyam volt már, de valahogy 
nem volt igény a rendszeres szakkörre. 
Most is indul egy tanfolyam február-
ban itt a művelődési házban, ahova 
szeretettel várjuk a varráshoz kedvet 
érző lányokat, asszonyokat.  

 ▶ A sok technikai feltétel mellett mi 
kell még ehhez a foglalatossághoz?
– Türelem és idő. Nem csak annak 
a részéről, aki varr, hanem a család 
részéről is – mondja nevetve Anita. 
– Komolyabban akkor tudok én is 
foglalkozni a varrással, ha készülünk 
valamire. Bemutatóra, kiállításra. 
Egyébként a sok elfoglaltság mellett 
nem sok időm marad sajnos. 

 ▶ A laikus azt gondolná, hogy egy 
foltvarró lakásában még a csillár is 
foltokból van. Nálatok nagyon vissza-
fogottan találni. 
– Vallom magam is, hogy a kevesebb 
néha több. A jó ízléssel összeférő 
mennyiségben van egy-egy munkám. 
A család nagyon jó kritikus. A lánya-
im imádják egyébként, nekik rengeteg 
táskát varrok például. 

 ▶ Mit ad neked ez a hobbi? 
– Feltölt már a tervezés is. Az alkotás 
örömét, motivációt és teljes kikapcso-
lódást jelent. Az elkészült darab pedig 
mindig nagyon kedves, hiszen kicsit a 
lelkem is belevarrom. 

Supka Éva  

Korábban érkeznek
KÜLÖNLEGES ELŐADÁS KÜLÖNLEGES EMBEREKKEL 

Január végén a Gyöngyház Kulturális 
Központ tükörtermébe várták azokat, 
akik a koraszülött gyermekekhez kö-
tődően szerettek volna érdekes és ér-
tékes előadást hallani. Akik ott voltak, 
megismerhettek egy bájos testérpárt 
Hazay Tímea és Hazay Annamária 
személyében, akik egy zenei csoport 
önkénteseiként járják a kórházakat, 
hogy énekeljenek a koraszülött ba-
báknak és a szülőknek, akik tele van-
nak félelemmel, lelki fájdalmakkal. 
Az előadás házigazdája a Bababarát 
Adománycsoport volt, amelynek tagjai 
kötött és horgolt takarókkal, apró sap-
kákkal, babazsákokkal és koripokkal 
segítik a piciket abban, hogy életben 

maradjanak, és behozzák a koraszü-
lésből eredő hátrányaikat. Ott volt 
a szervezők között a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat Soltvadkerti Cso-
portja, akik szintén minden segítséget 
megadnak, ha valaki ebbe a traumás 
helyzetbe kerül. Az est mondanivalója 
a kitartás, az inkubátor falán is átha-
toló szeretet, a hit és a remény voltak. 
A családias összejövetelen a 
koripokkal is megismerkedhettek a 
jelenlévők, melyek speciális köldök-
zsinórként működnek a korababák 
életében. A koraszülést megtapaszta-
ló édesanyák személyes élményüket, 
véleményüket, gondolataikat is meg-
osztották a hallgatósággal. 
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Eltolt szintű 3 szobás családi ház 
melléképületekkel, nagy portával, 
udvarral eladó. Érd.: 06-20/224-4343
Eladó gáz központi fűtéses családi 
ház Soltvadkerten az Ifjúság utcában. 
Mindenhez közel, jó állapotú, jó 
elosztású, bővíthető. 2 szintes, 4 szoba 
+ nappali, étkező, konyha, 2 fürdő, 
2 wc, nagy pince, 60 m2-es önálló 
lakható melléképület + melléképületek, 
belső kert, konyhakert kis csemege 
szőlővel. Tel.: 06-20/425-8706
Lakossági hitelek ingyenes ügyin-
tézése: lakáshitel, CSOK, babaváró 
hitel, személyi kölcsön, állami 
támogatások. Tel.: 06-70/361-6596

Ingyenes Anyakönyvi hírek
APRÓ • APRÓ • APRÓ JANUÁR

Német nyelvű társalgás, szakmai 
szövegek, tolmácsolás, fordítás. 
Tel.: 06-20/9466-727
Burgenland-Bécs Káposzta Lajossal 
III. 26-27. (csüt-péntek). 
Tel.: 06-20/9466-727
Selymesen, a főút mellett 2200 m2-es 
telek eladó. Tel.: 06-20/492-1771
155 cm x 190 cm, 40 cm magas francia 
ágy ELADÓ. 06-20/536-8682
Rugóskapa eladó. Tel.: 06-30/308-5186
ELADÓ: 
• Energomat Hajdu mosógép 
• Nagy dunyha Tel.: 06-70/207-1832

HALÁLOZÁSOK:
Szőrfi Pálné Nyúl Irén 1938
Török Attila  1955
Vén Ferenc  1939
Viszmeg András Sándor 1960
Karsai Mihály  1953
Jaksa Lászlóné Hettinger Mária 1935
Nagy Gyuláné Gszelmann Aranka Jolán 1934
Bergmann Józsefné Mőzl Katalin 1927
Dukai Györgyné Ferber Margit 1933
Tamás Jenőné Szőrfi Julianna 1944

SZÜLETÉSEK:

Kovács Mercédesz Nelli  an.: Kovács Erzsébet Alexandra
Kiss Zoé  an.: Péli Bernadett Dorina
Németh Benedikt  an.: Hachbold Szilvia
Nuszpel Alisa  an.: Kozma Regina
Mayer Fruzsina  an.: Zsikla Mónika
Gudmon Milán  an.: Borbás Brigitta
Khalifa Naszim  an.: Korsós Alexandra
Binkl Benett  an.: Nyári Debóra

Dugulás-elhárítás 
06 20 917 1403

Banga Sándor
6400 Kiskunhalas

Kossuth Lajos u. 22/B

LED, LCD TV JAVÍTÁS 
1 ÉV GARANCIÁVAL!

Tel.: (H-P 8-18 óráig) 
06 30/626 1021

Komlós Zsolt 
lcd-tv-monitor-szerviz.hu

HÁZASSÁGKÖTÉSEK:
Mucsi Zoltán  Leitert Zsuzsanna

HIRDETÉS AJÁNLÓ

Februári moziműsor
06. CSÜTÖRTÖK 18:00
07. PÉNTEK 17:00
Jegyár: 1100 Ft

JOJO NYUSZI  12

német-amerikai háborús filmdráma, vígjáték, 108 perc, 2019

07. PÉNTEK 19:00
28. PÉNTEK  19:00
Jegyár: 1300 Ft

HIVATALI ELTÁVOZÁS 16

amerikai vígjáték, 86 perc, 2019

08. SZOMBAT 17:00
09. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1100 Ft

MANCS ŐRJÁRAT: 
VIGYÁZZ, KÉSZ, MANCS! 
szinkronizált, kanadai animációs rövidfilm, 67 perc, 2019

08. SZOMBAT 19:00
09. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

1917 16

angol-amerikai háborús filmdráma, 119 perc, 2019

13. CSÜTÖRTÖK 08:00
13. CSÜTÖRTÖK 10:00
Jegyár: 900 Ft

A KIS KEDVENCEK TITKOS ÉLETE 2. 6

szinkronizált, amerikai animációs vígjáték, kalandfilm, 86 perc, 2019

13. CSÜTÖRTÖK 18:00
27. CSÜTÖRTÖK 19:00
Jegyár: 1300 Ft

NE JÁTSSZ A TŰZZEL 12  
szinkronizált, amerikai vígjáték, 96 perc, 2019

14. PÉNTEK 15:30
Jegyár: 900 Ft

TOY STORY 4. 6

szinkronizált, amerikai animációs kalandfilm, vígjáték, 89 perc, 2019

15. SZOMBAT 15:00
Jegyár: 1300 Ft/2 ea

JETIKÖLYÖK 6

szinkronizált, amerikai-kínai animációs vígjáték, kalandfilm, 92 perc, 2019

15. SZOMBAT 17:00
Jegyár: 1300 Ft/2 ea

JÉGVARÁZS 2 6

szinkronizált, amerikai animációs vígjáték, kalandfilm, musical, 2019

15. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft/2 ea

DOLITTLE 12

amerikai akciófilm, kalandfilm, vígjáték, 2020

15. SZOMBAT 21:00
Jegyár: 1300 Ft/2 ea

ADDAMS FAMILY – A GALÁD CSALÁD 12

szinkronizált, amerikai-angol családi vígjáték, animációs film, 105 perc, 2019

20. CSÜTÖRTÖK 18:00
21. PÉNTEK 19:00
Jegyár: 1300 Ft

RAGADOZÓ MADARAK
(és egy bizonyos Harley Quinn csodasztikus felszabadulása) 16  
amerikai akciófilm, krimi, kalandfilm, 2020

21. PÉNTEK 17:00
28. PÉNTEK 17:00
Jegyár: 1300 Ft

SEVELED 12

magyar romantikus vígjáték, 90 perc, 2019

22. SZOMBAT 17:00
23. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1300 Ft

KISASSZONYOK 12

amerikai romantikus dráma, 135 perc, 2019

22. SZOMBAT 19:00
23. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

ÚRIEMBEREK 18

amerikai krimi, akciófilm, 113 perc, 2020

29. SZOMBAT 17:00
03.01. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1100 Ft

SONIC, A SÜNDISZNÓ 12

japán-amerikai-kanadai animációs kalandfilm, akciófilm, 100 perc, 2019

29. SZOMBAT 19:00
03.01. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1100 Ft

A VADON HÍVÓ SZAVA 6

amerikai animációs kalandfilm, 2019

FEBRUÁRI 
PROGRAMOK: 

• Február 7., 14., 21., 28. péntek 18:00 
Társastánc 
• Február 7., 21. péntek 16.30 Mese-
kuckó 
• Február 12. szerda 17:00 Foltvarrás 
tanfolyam 
• Február 10-től - március 18-ig DJP 
számítógépes tanfolyam 10 alkalom-
mal hétfőn és szerdán 16:30-tól 18:30-ig 
• Február 11-től március 12-ig DJP 
számítógépes tanfolyam 10 alkalom-
mal kedden és csütörtökön 16:30-tól 
18:30-ig 
• Február 13., 27.  csütörtök, 17.00-
18.00 Vadkerti Alkotók Köre
• Február 14. péntek 17:00 Karaván 
Klub - Szabó György: Szingapúr
• Február 14. péntek 19:00 Szilveszter 
Társulat - Család ellen nincs orvosság 
• Február 15. szombat 10:00-tól Kul-
túrházak éjjel nappal programsorozat 
• Február 15. szombat 11:00 Közön-
ségtalálkozó, vendégünk Sajt32
• Február 16. vasárnap 16:00 Szil-
veszter Társulat - Család ellen nincs 
orvosság
• Február 22. szombat 8:00-12:00 
Horgász Egyesület Közgyűlése
• Február 26. szerda 15:00 Cukorbe-
tegek Klubja
• Február 28. péntek 17:00 Helytörté-
neti Klub

A Gyöngyház Kulturális Központban 
gyesről, gyedről visszatérők, tartós 
munkakeresők, míg a helytörténeti 
gyűjteményben a civil szervezetek 
aktivistái, megváltozott munkaké-
pességűek és sérült, fogyatékkal élő 
emberek kapnak segítséget a digitális 
tájékozódás, készségfejlesztés terüle-
tén. 
Tanfolyam indul február 10-től két 
csoportban.
• 1-es csoport február 10-től március 
18-ig 10 alkalommal hétfőn és szerdán 
16:30-tól 18:30-ig
• 2-es csoport február 11-től március 
12-ig 10 alkalommal kedden és csütör-
tökön 16:30-tól 18:30-ig 
A csoportokba az előzetes igények fel-
mérése érdekében várjuk mindazokat, 
akik szeretnék megismerni a számító-
gép, tablet, okos telefon, multifunkciós 
nyomtató működését, illetve bőví-
teni, fejleszteni kívánják digitális  
ismereteiket.

DIGITÁLIS JÓLÉT
PROGRAM

KÖNYVAJÁNLÓ

MÁRCIUSI 
ELŐZETES: 

A Nagy-Pál István Helytörténeti 
Gyűjtemény és a Városi Értéktár 
látogatható előzetes bejelentkezéssel.  
A gyűjtemény vezetője Légrády Andor 
Tel: +36 30/ 967-9083
Tel: +36 78/ 582-585, +36 70/ 943-3431, 
+36 30/967-9083

• David Attenborough: Utazások a 
világ túlsó felére. Az Utazások a világ 
túlsó felére az Egy ifjú természettudós 
történetei, a Londoni Állatkert számá-
ra szervezett gyűjtőutakat bemutató 
kötet folytatásaként jelent meg. 
• Müller Péter: Világvége. Ezt a 
könyvet a lelkem mélyén élő Bohóc 
írta. Arról, ami manapság az egész 
emberiség legnagyobb félelme: a nagy 
összeomlásról. A világvégéről. Műfaja: 
játék és spirituális vallomás.
• Szántai Anda: Szemenszedett 
szerelem. A fiatal budapesti soro-
zatszínésznő éppen a harmincadik 
születésnapján szembesül a ténnyel: 
mások által irigyelt élete romokban 
hever. A férfiról akit szeretett – aki a 
pálya futását egyengette, aki nélkül 
szinte mozdulni sem tudott – kiderül, 
korántsem az, akinek hitte…
Könyvtárunkban az aktuális maga-
zinok, folyóiratok is megtalálhatóak, 
pl. a Nők Lapja Konyha 65 kipróbált 
recepttel.

• Március 6. péntek 18:00 Táncra 
Hangoló 
• Március 24. 19:00 Stand-Up Comedy 
Showder Club 
• Március 28. szombat 15:00 Citerás 
találkozó 
Sportcsarnok (Bocskai utca 2.) 
Tel: 06-78/ 480-823
Terem- és eszközbérlet, szerződéskötés 
és befizetés keddtől péntekig 
9-12, 13-16 óráig

Programjainkról részletes felvilágosítást személyesen 
és az alábbi elérhetőségeken kérhetnek:

78/582-585, 78/582-582, 70/9433-431, 
www.gyongyhazvadkert.hu, 

https://www.facebook.com/gyongyhazkulturaliskozpont/ 

Rendelkezzen adója 1%-áról! 
AZ ALÁBBI HELYI SZERVEZETEK KÖZÜL VÁLASZTHAT: 
adószám   szervezet 
190446131 03 „Vadkert Coop Zrt. a részvényesekért” Alapítvány
187446571 03 Kossuth Lajos Evangélikus Általános Iskola
  és Alapfokú Művészeti Iskola Tanulóiért Alapítvány
183418071 03 Soltvadkert Gyermekeiért Alapítvány
183520031 03 Soltvadkert Város Önkéntes Tűzoltó Egyesülete
190489852 03 Soltvadkert Városért Közalapítvány
199759131 03 Soltvadkert-Kiskőrös Petőfi Horgászegyesület
183587931 03 Soltvadkerti „Foci-Suli” Sportegyesület
183430291 03 Soltvadkerti Evangélikus Egyházközösség Alapítvány
183689291 03 Soltvadkerti Kézisuli Utánpótlás Sportegyesület
183667141 03 Soltvadkerti Kossuth Diáksport Egyesület
190460481 03 Soltvadkerti Református Nyelviskolai és Közéleti Alapítvány
18352670103 Technoteam Autósport Egyesület

Szájsebészet,Szájsebészet,
implantológia,implantológia,
teljes fogászati ellátásteljes fogászati ellátás
Bócsán, felújított rendelőnkben.Bócsán, felújított rendelőnkben.

Előjegyzés telefonon: +36704588234Előjegyzés telefonon: +36704588234
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A vadgazdálkodásban mindenki érintett
HANGULATOS BÁLT RENDEZTEK A VADÁSZOK 

A báli szezon sűrűjében a vadászok sem tétlenkedtek, már ami a 
táncos mulatságot illeti. Nagy sikerű bállal nyitották az esztendőt 
a Kossuth Lajos Evangélikus Általános Iskola ebédlőjében. A Kos-
suth Vadásztársaság elnöke, Modok Imre köszöntötte a vendégeket, 
akikből legalább kétszázan voltak a hagyományos vadászbálban.  
Vadászok, barátok, földtulajdonosok, mindenki, akinek közvetle-
nül vagy közvetve köze lehet a vadászathoz. 

Természetesen gazdag vadfelhozatal 
került az ünnepi asztalra a vadász-
társaság területén elejtett vadakból. 
A szervezők nem titkolt célja, hogy 
népszerűsítsék a vadételek egészségre 
gyakorolt jótékony hatását, és motivál-
ják a fiatalabbakat is erre a felelősség-
teljes, szép és izgalmas feladatra, ami 
a vadászok priviléguma. Minden bál 
elengedhetetlen kelléke a tombola. 
Az idei bál fődíját Suhajda Krisztián 
nyerte, ami egy 300 grammos trófea-
méretű őzbak kilövésének lehetősége. 
A jó hangulatról a Szamosi Band gon-
doskodott, a vacsorát a Sa-No-Ti Kft. 
készítette és szervírozta, a desszertet 
a Szervánszky család felajánlásából a 
Szent Korona Cukrászda biztosította.
Modok Imrét a vadásztársaság mű-
ködését illetően is megkérdeztük, aki 
sok értékes információval szolgált. 
Elmondta, hogy személyi változások 
történtek a társaság vezetésében.  
Jelenleg háromtagú intézőbizottság 
vezeti a vadásztársaságot. Hirsch Sza-
bolcs gazdasági felelős, Zsebi László 
titkár (elnökhelyettes) és Modok Imre 
elnök. A megnövekedett feladatok el-
végzésébe, a vadgazdálkodás szakmai 
irányításába bevonják Szomor Vilmos 
hivatásos vadászt, valamint a rendez-
vényszervezés és a vadászház ügyeinek 
kézben tartását Hadnagy József végzi. 
Az intézőbizottság megbízatása 2020. 
március elejéig szól, ugyanis a február 
végi zárszámadó közgyűlésen tartják 
meg az időszakos tisztújító választást. 
Az elnöktől azt is megtudtuk, hogy 
közel tízhektáros területen folytatnak 
vadgazdálkodási tevékenységet. Tag-
jaik száma 38 fő, és kettő hivatásos 

vadászt alkalmaznak. Területükön 
mintegy ötven gímszarvas, öt-tíz kö-
zötti dámszarvas, közel négyszáz őz, 
negyven-ötven vaddisznó, öt-hatszáz 
mezei nyúl és legalább háromszáz 
fácán gazdagítja az erdők-mezők élő-
világát. 
De van természetesen aranysakál, 
róka, borz, dolmányos varjú, szarka, 
szajkó és változó egyedszámmal tőkés-
réce is. A vadászok pontosan tudják, 
de talán a laikusoknak információ, 
hogy  a vadászév március 1-től a kö-
vetkező év február utolsó napjáig tart. 
Ez idő alatt az engedélyezett és előírt 

elejthető egyedszámok a következők: 
gím 16 db, őz 94 db, vaddisznó 44 db, 
mezei nyúl 130 db, fácán 50 db, arany-
sakál 40 db, róka 78 db, dolmányos 
varjú 110 db és szarka 57 db. Amint 
megtudtuk, ezen kilövések nagy része 
megtörtént, a továbbiakban igye-
keznek vadjaik részére a rendszeres 
etetés mellett a nyugalmat biztosítani, 
hiszen a vadászat nem csak a vad elej-
tésének izgalmáról szól, hanem arról 
a felelősségről is, mely által biztosított 
a vadpopuláció védelme. Modok 
Imre a nehézségekről is beszámolt 
lapunknak. – Vadgazdálkodásunkat 
több dolog is beárnyékolja, egyrészt a 
rohamosan terjedő ASP (afrikai ser-
téspestis) járvány, ami a vaddisznó ál-
lománynak a nagy létszámú elhullását 

eredményezheti. Súlyos gondot jelent 
a rohamosan növekvő aranysakál-
populáció, valamint a felszaporodott 
kóbor kutyák száma, ami főként az 
őzállományt veszélyezteti. Ezenkívül 
súlyos probléma a technikai sportok, 
nevezetesen a terepmotor, terepjáró  és 
quad nagyszámú szervezetlen megje-
lenése a vadászterületen. Nagy valószí-
nűséggel az említetteknek jelentős sze-
repe lehet az olykor-olykor előforduló 
vad által okozott balesetekben, mivel 
e tényezők miatt a vad nyugalma nem 
biztosított. Etetést és itatást egész 
évben végzünk, októbertől áprilisig a 

megnövelt adagú szemestakarmány 
mellé szálas és lédús takarmányt is 
biztosítunk vadjaink számára. Az ap-
róvad részére kora tavasztól a fagyok 
beálltáig mesterséges itatókat tartunk 
a területünk szárazabb, természetes 
vízlelőhellyel nem rendelkező részein. 
A fenti kiadásaink fedezete a bérvadá-
szati bevétel: osztrák vadász ismerősök 
mint visszatérő bérvadászok az adott 
évben elejthető őzbakjaik jelentős ré-
szét minden évben levadásszák. Ezen-
kívül a vadhús eladások, valamint a 
tagjaink által befizetett tagdíjak segí-
tik a gazdálkodásunkat. Az osztrák 
vadászok mellett igyekszünk biztosí-
tani főként helyi kötődésű vadászok 
számára is vadászatot. A területünkre 
éves vadászati csomag vásárlására biz-

tosítunk lehetőséget, valamint a helyi 
földtulajdonosok részére – amennyi-
ben rendelkeznek a vadászat személyi 
és tárgyi feltételeivel – biztosítjuk a 
saját terményeik védelme érdekében a 
vadkárelhárító vadászatot.
A vadászok élete tehát amilyen szép, 
olyan felelősségteljes és nehéz is adott 
esetben. Jó lenne, ha gyermekeink, 
fiataljaink a természet szeretetét erő-
sítve megismernék az erdők-mezők 
élővilágát. Talán néhányan örömmel 
csatlakoznának egy-egy etető körút-
hoz is. 

Séva/Kgy

Ifjúsági bajnokságok Kupagyőztesek
a vadkerti lányok KÉT CSAPATUNK BECSÜLETTEL KÜZDÖTT 

Első alkalommal szerveztek labdarúgó tornát a lányok részére, hi-
szen egyre több hölgy voksol a foci mellett nemcsak mint szurkoló, 
hanem mint játékos is. 

A soltvadkerti Foci-Suli Sportegye-
sület rendezésében január 12-én 
a Vadkert Lány Kupa elnevezésű 
kispályás teremlabdarúgó tornán öt 
csapat mérte össze erejét és tehetsé-
gét. A lányok bizonyították, hogy ők 
sem rosszabbak a fiúknál, keményen 
tudnak küzdeni egy-egy gólért és a 
győzelemért. A soltvadkerti lányok 
brillíroztak, kihasználva a hazai pálya 
előnyét – és persze felkészültségük 
bizonyosságaként – a dobogó legfelső 
fokára állhattak.
A mérkőzéseken a szegedi Rácz László 
működött közre játékvezetőként, aki 
most ünnepelte 50 éves játékvezetői 
pályafutását, és hogyha már lúd, legyen 
kövér, egyben a 67. születésnapját is.
• Csapatok:
• Izsák „A”
• Izsák „B”
• Bugac
• Fülöpszállás
• Soltvadkerti Foci-Suli Sportegyesület
• Eredmények:
• Izsák A-Bugac 1-1
• Izsák A-Fülöpszállás 0-2
• Izsák A-Izsák B 2-0
• Izsák A-Soltvadkert 0-7

• Bugac-Fülöpszállás 0-0
• Bugac-Izsák B 8-0
• Bugac-Soltvadkert 0-4
• Fülöpszállás-Izsák B 6-0
• Fülöpszállás-Soltvadkert 1-3
• Izsák B-Soltvadkert 0-4
• Végeredmény:
1. Soltvadkert 12 p. 18-1 
2. Fülöpszállás 7 p. 9-3
3. Bugac 5 p. 9-5
4. Izsák A 4 p. 3-10
5. Izsák B 0 p. 0-20

KÜLÖNDÍJAK:
Gólkirály: Bozsóki Anna (Soltvadkert) 
– 12 gól.
Legjobb kapus: Békési Ramóna (Fü-
löpszállás)
Legjobb mezőnyjátékos: Gárdony 
Mira (Bugac)
Az eredményhirdetést követően a tor-
nát Csesznegi Lajos, a Foci- Suli Egye-
sület elnöke és Tóth István (Csitta) 
zárták, akinek külön érdeme, hogy 
ő indította el Soltvadkerten a lány 
labdarúgást. Elismerés illeti Bischoff 
Ádámot, a lányok edzőjét, akinek 
több mint két éves kemény, áldozatos 
munkája meghozta gyümölcsét. 

Nyolc csapat küzdött
a Vadkert Kupáért

A soltvadkerti sportcsarnokban ja-
nuár 26-án 20. alkalommal rendezték 
meg a Vadkert Kupa kispályás terem-
labdarúgó tornát. Az eseményen nyolc 
csapat mérte össze erejét, amely végén 
a tázláriak végeztek az élen, és a há-
zigazda soltvadkertiek a bronzérmet 
szerezték meg.

Végeredmény: 1. Tázlár; 2. Bócsa; 3. 
VFC-STE II.; 4. Kecel FC II.; 5. Akasz-
tó FC II.; 6. Kaskantyúi FSE; 7. Kiskő-
rösi LC II.; 8. Városföld; Különdíjak: 
Legjobb kapus: Farkas Ákos (Tázlár); 
Gólkirály: Antal Róbert (Kaskantyúi 
FSE – 5 gól); Legjobb mezőnyjátékos: 
P. Szabó Zsolt (Bócsa)

A Kiskőrösi LC szervezésében az U 
11-es korosztály számára kispályás te-
remlabdarúgó tornát rendeztek janu-
ár 18-án a kiskőrösi sportcsarnokban. 
A Bubee Hungary Kupán hat igen 
erős gárda mérte össze erejét kör-
mérkőzéses rendszerben. Két kiskő-
rösi csapat mellett, Akasztó, Solt, Kis-
kunhalas és a soltvadkerti gárdák ifjú 
focistái küzdöttek a helyekért. Fiaink 

több szoros mérkőzést is játszottak, 
de az erős mezőnyben nem tudtak 
nyerni. Helytállásuk mindenképpen 
elismerésre érdemes. 
Az U12-es korosztály egy héttel ké-
sőbb találkozott ugyanitt. A Kiskő-
rösi LC Kupára négy csapat nevezett. 
Az Akasztói Focisuli SE, a Kiskőrösi 
LC, a Kiskunhalasi Szilády RFC és a 
Soltvadkerti Foci-Suli Sportegyesület 

csapatai mérték össze 
erejüket a tornán. 
Az említett gárdák 
1x25 perces játékidő 
alatt, körmérkőzéses 
rendszerben, 4-es 
méretű futsal labdával 
játszottak. A Soltvad-
kerti Foci-Suli Sport-
egyesület gárdája az 
akasztóiaktól egy igen 
szoros mérkőzésen 
kapott ki, a kiskun-
halasiak és a kiskőrö-
siek igen erős csapatai 
ellen viszont nem sok 
esélyük volt. A kupát 
Kiskunhalas szerezte 
meg, a fiúk a negyedik 
helyen zárták a tornát. 

VFC



2020. február

18 19

2020. február EGYÜTTSPORT

Soltvadkert város közéleti
és kulturális folyóirata

Kiadja

Soltvadkert Város 
Önkormányzata 

Kiadó címe

Polgármesteri Hivatal
6230 Soltvadkert, Kossuth L. u. 6.
+36 78 480-144

Főszerkesztő

Supka Éva 
supkaeva@vipmail.hu
vadkertujsag@gmail.com
+36 20 962-7101

Munkatársak

Légrády Andor
+36 30 967-9083

Filus Tibor

Kovács Gyula

Nagy Melinda

Hidas Zsani

Zsikláné Szarka Judit

Nyomdai kivitelezés

Druk-ker
Nyomdaipari és
Szolgáltató Kft.
6200 Kiskőrös, Csokonai u. 47.
+36 78 312-517
www.druk-ker.hu

Felelős vezető:
Markó Péter

Megjelenik havonta
1000 példányban

ISSN 1417-9008

www.soltvadkert.hu

ASZTALITENISZ

18 Névtelen-1   1 2020. 01. 30.   13:59

Igazi mulatság volt a lovas barátokkal 

Kikötötték a lovakat a vadkerti és a 
környékbeli lovas cimborák, 
hogy együtt töltsenek egy 
fergeteges estét a hagyo-
mányos lovas bálon. 
Gangl Gábor elnök kö-
szöntötte a jelenlévőket 
és köszönetet mondott 
minden résztvevőnek, 
segítőnek, támogatónak. 
Az iskola étkezőjében 
tartott rendezvény hosszú 
évtizedek hagyományát élteti, 
ami külön elismerést érdemel, hiszen 

lássuk be, ma már a lovak jelenléte 
szinte csak hobbi szintű néhány 

üdítő kivételtől eltekintve. 
Az ember dolgos igahúzó 
barátját felváltották a gé-
pek, a technika világa, és 
mi tagadás, nagyapáink 
eke szarvát tartó erős 
keze is elgyengült már. 

Az idei bálba közel kétszá-
zan érkeztek, még Dunaúj-

városból is jött baráti társaság. 
A bál remek hangulatban telt a 

Szamosi Band jóvoltából és volt mit 

letáncolni, hiszen a SA-NO-TI Kft. 
ezúttal sem bízta a véletlenre. Ragu-
levest és sültes tálakat szolgáltak fel 
a vendégeknek. A Soltvadkerti Lovas 
Klub Egyesület hetvenfős tagsága év 
közben is figyel az összetartásra. Még 
mindig dicséretes az általuk szervezett 
hagyományos lovas majális, ahova 
a környék településeinek lovasai is 
bevágtatnak. De kirándulásaik alkal-
mával is az egységet, a barátságot erő-
sítik. Tavaly a szarvasi arborétumba 
látogattak, és természetesen kivették 

részüket a soltvadkerti szüreti fesz-
tiválon is, ahol a lovas klub is állított 
sátrat, megvendégelve a klubtagokat, 
a lovas barátokat és az arra járókat. Ők 
szervezték a hagyományos felvonulást, 
ahol több mint hatvan lovas fogat és 
traktor, illetve csettegő vett részt. Kö-
szönet hát a lovas társadalom helyi és 
környékbeli tagjainak, akik nem csak 
szeretik és tisztelik is ezt a szép jószá-
got, de a közösségük megtartásáért is 
sokat tesznek.

–séva-   info: KGY

ÉV KÖZBEN IS FIGYELNEK AZ ÖSSZETARTÁSRA 

Legyőzték a cívis város sportolóit
A TABELLA ELEJÉRE KÉSZÜLNEK A VADKERTIEK 

Hazai győzelemmel kezdték az 
évet az asztaliteniszezők. A BS 
Plastic Soltvadkerti TE aszta-
litenisz csapata az NB I-es fér-
fi bajnokság küzdelmeiben jól 
kezdte az idei évet. Az együt-
tes január 11-én hazai környe-
zetben fogadta a Debreceni 
AK-DEAC I. csapatát, akik ellen 
10-4-re nyertek. 

A Soltvadkerten lejátszott találkozó 
alkalmával az együttes a legjobb 
összeállításában tudott megküzdeni 
ellenfelével. A Lei Balázs, Pávics 
Péter, Ambrus Krisztina, Palatinus 
Martin összetételű csapat 7-0-val 
kezdte a találkozót, amelyet követően 
már csak az volt a kérdés, hogy mi-
lyen különbséggel nyernek. Meg kell 
említeni, hogy a debrecenieknél volt 
román idegenlégiós és Németh Károly 
személyében egy többszörös magyar 
bajnok is. Versenyzőink kiválóan 
szerepeltek. Lei Balázs egy egyéni és 
egy páros mérkőzést nyert a Debre-
cen ellen. Pávics Péter egyéniben két 
győztes mérkőzést produkált és páros-
ban is nyert, mint ahogyan Palatinus 
Márt is ugyanezt az eredményt hozta. 
Ambrus Krisztina három győzelem-
mel zárta az egyéni mérkőzéseket és 
párosban is nyertes meccset vívott. 

Ambrus Ferenc, a BS Plastic Soltvad-
kerti TE edzője:
– Nagyon készültünk a mérkőzésre, 
mert egy hozzánk hasonló képességű 
ellenfelet fogadtunk. Az őszi szezont a 
7. helyen fejeztük be és szerettük vol-
na egy győzelemmel kezdeni az idei 
évet. A bajnokság első felében 4-7-ről 
álltunk fel idegenben és játszottunk 
7-7-es döntetlen a debreceniekkel. 
Úgy gondoltam, hogy kiélezett küz-
delem lesz most is, ezért volt nagyon 
meglepő, hogy jelentős előnyre tettünk 

szert a mérkőzés elején. Most a legjobb 
összeállításunkban tudtunk szerepel-
ni, ami a teljesítményünkön is meg-
látszott. A csapatunkat erősítette az 
ERDÉRT extra ligás csapatában kettős 
igazolással szereplő Ambrus Kriszti-
na is, aki három egyéni és egy páros 
győzelmével nagyban hozzájárult a 
sikerhez. Remélem, tavasszal tudunk 
előre lépni, és a bajnokság végére oda-
érhetünk az 5-6. helyek valamelyikére.

Filus Tibor

Derekas küzdelmek, óriási bravúrok a leltárban 
Az Ambrus Asztalitenisz Aka-
démia játékosai nagyszerű ered-
ményeket produkáltak az elmúlt 
hetek versenyein. 

U11-es korosztályban: Szabó Lénárd 5. 
helyen végzett, Pál Dorka versenyzett. 
U12: Frank-Sánta Erik 5. hely.
U13: Müller Evelin újabb győzelmet 
aratott, sorozatban az 5. versenyét 
nyerte és átvette az országos ranglistán 
a vezetést.
Lei Balázs 2. helyezést ért el, ennek 
ellenére továbbra is első az országos 
ranglistán.
Serdülő (U15):  Tanács Nóra 3. hely 
egyéniben és 3. hely párosban Müller 
Evelinnel, Müller Evelin 5. hely egyéni-
ben és 3. hely párosban Tanács Nórával
Lei Balázs 3. hely egyéniben és 1. hely 
Szántosi Dáviddal (Szarvas), Galam-
bos Jázmin feljutott a főtáblára, azaz 
32 közé.

Ifjúsági (U18): Lei Balázs (13 éves) 
szenzációs játékkal az 5. helyen végzett, 
legyőzte a pécsi Balogh Bencét. Tanács 
Nóra, Müller Evelin és Galambos 
Jázmin 32 közé jutottak. Kazi Gergő 
vigaszágon szerzett egy győzelmet.
A soltvadkerti Női csapatunk az Extra 
Ligában derekasan küzdött, a tavaszi 
szezon első négy mérkőzésén két győ-
zelmet, egy döntetlent és egy vereséget 
szereztek.
Hufbau Akker Ambrus Asztalitenisz 
Akadémia – PET-BAU Orosháza (5-5) 
Győzelmek: Volentics Anna 3, Ambrus 
Tímea 2,
Hufbau Akker Ambrus Asztalitenisz 
Akadémia – Nyírbátor (6-2)
Győzelmek: Ambrus T. 2, Volentics A. 
2, Tanács Nóra 1, Ambrus T., Volentics 
A. páros
Hufbau Akker Ambrus Asztalitenisz 
Akadémia – Budaörs (0-6) 
Hufbau Akker Ambrus Asztalitenisz 

Akadémia – Nyíregyháza (6-4)
Győzelmek: Ambrus T. 3, Tanács N. 2, 
Volentics A. 1
A Férfi NB I. Keleti bajnokságban a solt-
vadkerti csapat játékosai óriási bravúrt 
értek el a tavaszi félév első mérkőzésén, 
amikor az ellenfél csapatát két román és 
egy nagynevű magyar játékos, Németh 
Károly is erősítette.
BS Plastic Soltvadkerti TE – Debrecen 
(10-4)
Győzelmek: Ambrus Krisztina 3, Pala-
tinus Martin 2, Pávics Péter 2, Lei Ba-
lázs 1, Ambrus K., Palatinus M. páros 
és a Lei B., Pávics P. páros
A második mérkőzés még nehezebb 
diónak bizonyult, ugyanis a KSI első 
helyen áll a bajnokságban és feljutó 
csapat az Extra Ligába.
Budapest KSI. - BS Plastic Soltvadkerti 
TE (11-3)
Győzelmek: Palatinus M. 2, Palatinus 
M, Lei B. páros.              Ambrus Ferenc 
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Az Ön Volkswagen márkakereskedője: 

Autócent Kft.
6230 Soltvadkert, Kossuth u. 112., telefonszám: +36 78 581 900,
kevesauto@kevesauto.hu, skodaertekesites@kevesauto.hu, www.kevesauto.hu

Volkswagen SUV-modellek
Pont az ön méretében

Touareg modellek motorizáltságtól függő, kombinált átlagfogyasztása: 8-10,6 l/100 km, CO₂-kibocsátása: 209-239 g/km. Tiguan és Tiguan Allspace 
modellek motorizáltságtól függő, kombinált átlagfogyasztása: 5,7-9,7 l/100 km, CO₂-kibocsátása: 144-220 g/km.  A T-Roc modellek motorizáltságtól 
függő, kombinált átlagfogyasztása: 5,5-8,2 l/100 km, CO₂-kibocsátása: 145-185 g/km. A T-Cross modellek motorizáltságtól függő, kombinált átlagfo-
gyasztása: 5,9-6,5 l/100 km, CO₂-kibocsátása: 135-146 g/km. A megadott értékek a típusjóváhagyás során rögzített, gyári felszereltséggel kerültek 
megállapításra, és a hirdetés feladásának időpontjában érvényesek. A nevezett értékek nem egyes járművekre vonatkoznak, nem részei a tájékoztatónak, 
hanem a különböző járműtípusok összehasonlítására szolgálnak, a 715/2007/EK rendelet jelenleg érvényes előírásainak megfelelően. Ezen értékeket 
egyes többlet felszereltségek, tartozékok, valamint a vezetői szokások és egyéb, nem technikai jellegű tényezők (pl. környezeti feltételek) is befolyásolják. 
A képen látható gépkocsi illusztráció, extra felszereltséget tartalmazhat.
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